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От 1 февруари всички 
деца до 10-годишна въз-
раст ще пътуват безплат-
но в обществения градски 
транспорт и междуселищ-
ния транспорт. Увеличава 
се и отстъпката на карти-
те за учащи и пенсионе-
ри. Учениците ще пътуват 
със 70 на сто намаление 

спрямо редовната тарифа, 
а пенсионерите - с 40 на 
сто. По-късно обаче ста-
на ясно, че в софия някои 
възрастни реално няма да 
получат намаление, тъй 
като и в момента отстъп-
ката за тях е по-голяма от 
предвидената. 

Решението е взето на 

вчерашното правителстве-
но заседание, като мярка-
та трябва да влезе в сила 
от 1 февруари. За тази цел 
се отпускат 73 млн. лева, 
които са осигурени главно 
от свръхпечалбите, които 
са събрани от рафинерия-
та в Бургас. 

Министерският съвет 

е увеличил с допълнител-
ни 27 млн. лева компен-
сациите за нерентабилни 
линии от междуселищния 
превоз, за да може всички 
пътници да имат достъп 
до необходимия им транс-
порт.

Шах 
с пеШката

БСП ПодПиСа жалБата до КС за „Козлодуй”

Градският транспорт 
по-евтин за възрастни 
и ученици
От1февруаридецатапод10годинищепътуватбезплатно

Стр. 10 Стр. 7 Стр. 5

Стр. 3Стр. 6

и
н

т
е

р
в

ю

с
в

я
т

р
е

ш
е

н
и

е

Социалистите ще сезират Конституционния съд за решението на 
парламента за преговори за нови мощности в АЕЦ “Козлодуй”. Призо-
вават “Продължаваме промяната” да ги подкрепят.

ен след като президентът Радев 
обяви, че разпуска парламента на 3 
февруари, а на 2 април ще са поредните 
предсрочни избори, служебният ми-
нистър на финансите Росица велкова 
каза, че кабинетът бил готов да внесе 
проектобюджет за 2023 г. велкова е в 
Загреб и води наша делегация на фо-
рума “Хърватия - двадесетата страна 
членка на еврозоната”. нерде стамбул, 
нерде ямбол, както казва народът.

служебният кабинет имаше ня-
колко месеца, но отказваше упорито 
да внася проект за бюджет за 2023 г. 
въпреки че имаше такова задължение 
по закон. сега, когато парламентът има 
пред себе си по-малко от седмица, ще 
трябва бързешката да уйдисва на Ра-
дев и министрите му. Защо е това бър-
зане?! или искат пак набързо да бъде 
приет бюджетът, за да прокарат през 
него всякакви разходи, както правеше 
Борисов. само не и тези, свързани с по-
вишаване на доходите.

велкова пак заговори как се готвим 
за еврозоната. Бюджетният дефицит 
щял да падне до 2,8%, другите макро-
икономически параметри щели да вля-
зат в норма. това на практика означава 
орязване на социалните разходи и вди-
гане на данъците. нищо, че за България 
ще има по-лош сценарий от хърватския 
- скок на цените над 50%, ако влезе в 
еврозоната неподготвена. 

От велкова тогава няма да има ни 
вест, ни кост, че да й се потърси сметка 
за мръсната работа срещу държавата и 
българите. няма лошо, ако този парла-
мент не приеме бюджета, а го остави 
за след изборите. така и тяхната игра 
няма да се получи.

Д

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 16

Стр. 2

14-ото издание на социалния проект “Научи се да караш ски” започна на Витоша. 
Програмата осигурява безплатно обучение на 2330 деца от 1 до 4 клас

вкадър

„луКойл” 
оПроверГа 
доСтавКи 
за уКрайна

Снимкаbfski.Com

вдиГат
Парите за 
КомандировКа 
двойно

доц. КраСимира
алеКСандрова:
БиБлиотеКите
не Са отживелица

БълГарче на 
1/4-финал на 
„ауСтрелиън 
оуПън”

нови 
Кадрови 
чиСтКи в 
енерГетиКата
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За риск от екокатастрофа в районите 
на велико търново и Асеновград преду-
предиха вчера от БСП в парламента.

красимира Йовкова, председател на 
комисията по екология към национал-
ния съвет на Младежкото обединение в 
БСП, представи първия казус от района 
на община Асеновград, който е свързан 
с изграждането на три кариери. “По-го-
лямата част от местното население водим 
ежедневни борби да запазим целостта на 
нашата природа такава, каквато е. Да запа-
зим чистотата на питейната вода, качест-

вото на хранителните продукти, здравето 
на хората и нашите домове”, заяви тя.

По думите й за 10 години в общината 
са се получили решения за три инвести-
ционни намерения в радиус от два кило-
метра помежду си. “те са в голяма бли-
зост до населените места и до домовете 
на хората. това е предпоставка за огро-
мна демографска, социална и екологична 
катастрофа. Общият брой жители, които 
биха били засегнати от това нещо, е над 
3100 души”, обясни красимира Йовкова 
и допълни, че Младежкото обединение на 

БСП държи това нещо да спре.
вторият казус засяга жителите на ве-

ликотърновските квартали “чолаковци” 
и “Бузлуджа”, които от години алармират 
за запрашаване, задимяване, неприятни 
миризми и силен шум в района на небез-
известното предприятие “кроношпан”.

Според София вергилова, член на 
националния съвет на Младежкото обе-
динение в БСП, на предприятието са на-
лагани няколко санкции, но въпреки това 
докладите показват, че въздухът в района 
е замърсен. “въпросът е кой позволява 

това да се случва и доколко контролните 
органи успяват да се справят с проблема. 
Дали не трябва да се контролират орга-
ните, които правят проверките, защото в 
крайна сметка основната цел на БСП, а 
и на всички, е опазване на здравето и чо-
вешкия живот”, заяви София вергилова.

Зам.-председателят на ПГ на “БСП за 
България” Иван ченчев напомни, че ми-
налата седмица социалистите са застъпи-
ли екологичната тема, която е сред основ-
ните приоритети на БСП, на младите хора 
в България и на всички граждани. “БСП 
иска да опази чисти земята, въздуха и во-
дите на България”, заяви депутатът. 

Социалистът припомни част от после-
дователните действия на левицата в сфе-
рата на екологията в последните седмици. 
“Присъствахме и изказахме подкрепа на 
протестиращите за инвестиционните на-
мерения в яз. “Огоста”. След това опо-
вестихме казуса по отношение на завода 
за отпадъци, който беше планиран чрез 
инвеститорско намерение в местността 
“Жерково” в близост до три села на Бъл-
гария. Защитихме хората от химическия 
завод в Долно и Горно Сахране, община 
Павел баня”, изброи той.

ченчев обясни, че БСП не е против 
чужди инвестиции в България, но ще 
предприеме законодателни инициативи. 
“на първо място трябва да има законово 
отстояние и известна дистанция, която да 
гарантира безопасността на българските 
граждани от химични заводи, заводи за 
отпадъци, кариери, които застрашават 
жителите”, каза той.

Двата най-големи района на София 
- “Младост” и “Люлин”, значително са 
стопили разликата помежду си по от-
ношение на населението. това показват 
данни за столичните райони от Пребро-
яване 2021, огласени вчера от нацио-
налния статистически институт. Ако 
преди десет години “Люлин” бе първе-
нецът на столицата с 11 914 души пред-
нина пред втория район - “Младост”, 
сега разликата е едва в 2065 души. в 
“Младост” живеят  104 047 души.

През десетгодишния период меж-
ду двете преброявания е регистрирано 

намаление на населението в повечето 
райони в Столичната община, като 
най-голямо е в район “Средец” - 20,6 
на сто. Съседният район “Оборище” 
също преживява отлив - с 6,8%, като 
неговото население е 28 943 души.

на територията на област София 
(столица) живее 19,5 на сто от населе-
нието на страната. в нея продължава 
демографско остаряване, което се из-
разява в увеличаване на абсолютния 
брой и относителния дял на населени-
ето на възраст 65 и повече навършени 
години.

Провеждане на задъл-
жителна първа среща по 
медиация по шест вида 
съдебни дела от 1 юли 
2024 г. прие окончател-
но народното събрание 
с промените в Закона за 
медиацията. 

Поправките са част от 
ангажиментите на Бълга-
рия по Плана за възста-
новяване и устойчивост. 
новите текстове пред-
виждат страните по оп-

ределени граждански и 
търговски дела да бъдат 
задължени да участват в 
среща с медиатор. в част 
от случаите съдът може 
да задължи страните при 
развод или решаване на 
спорове за родителски 
права, местоживеене и 
лични отношения с дете-
то и издръжката му.

въвеждането на за-
дължителна медиаци-
онна процедура пред-

ставлява алтернативен 
начин за решаване на 
спорове, но основната 
цел е да намали натова-
реността на съдилищата. 
Ако някоя от задълже-
ните страни откаже да 
участва в процедура по 
медиация, тя ще запла-
ща таксите и разноските 
по делото. в случай, че 
и двете страни откажат, 
разноските се заплащат 
поравно.

Пътуването в град-
ския транспорт в цялата 
страна става безплатно 
за децата до 10-годишна 
възраст, а учениците ще 
ползват по-голяма от-
стъпка в цената. новата 
социална услуга влиза 
в сила от 1 февруари. 
това стана възможно 
след като правителство-
то одобри допълнителни 
средства в рамер на 73 
млн. лв., които идват от 
свръхпечалбата на “Лу-
койл нефтохим”. 

За учениците отстъп-
ката ще се увеличи от 
20 на 70%. намалението 
за цената на картите за 

възрастните хора ще е с 
допълнителни 20% или 
общо 40% по-ниска цена. 
в момента пътуването с 
обществен транспорт е 
безплатно за децата до 
7-годишна възраст.

на базата на по-висо-
ките субсидии общините 
следва да преработят и 
цените на съответните 
превозни документи. 
При едномесечните кар-
ти това ще бъде отразено 
лесно, не е ясно как ще 
се процедира при заку-
пени годишни карти. в 
София например бяха 
въведени годишни уче-
нически карти с цена 200 

лв. и не е ясно как ще се 
отрази намалението. 

Изчисляването на 
цените на новите карти 
обаче няма да става ав-
томатично със съответ-
ния предвиден нов про-
цент от сегашната цена 
на картите, тъй като те 
вече са намалени спря-
мо редовните стойности. 
“новото намаление е 
спрямо реалната цена на 
превозния документ, ко-
ято е различна от тази на 
превозните документи в 
момента”, поясни пред 
“Медиапул” Магдалена 
Милтенова, председател 
на конфедерацията на 

автобусните превозвачи. 
така например в София 
месечната карта за уче-
ници от 20 лв. ще стане 
15 лв., а в Перник ще 
струва 20 лв. 

За пенсионерите в 
София изобщо не се оч-
аква да има промяна, тъй 
като в момента отстъп-
ката за тях е по-голяма 
от гласуваните от прави-
телството 40 процента. 
При хората над 68 го-
дини намалението дори 
достига 80 на сто. Освен 
това Столичната община 
вероятно няма да има го-
товност да въведе новите 
тарифи от 1 февруари. 

И през 2023 г. ще продължи безплатното ваксини-
ране срещу грип и пневмококовите инфекции на хо-
рата на 65 и повече години. това предвижда приетата 
от МС национална програма, чиято цел са намаляване 
на заболяемостта, усложненията и смъртността от се-
зонен грип и инвазивни пневмококови инфекции при 
възрастни на и над 65 г. С осъществяването на наци-
оналната програма се очаква повишаване на имуниза-
ционния обхват срещу сезонен грип на целевата група 
от 25% през 2023 г. до 35% през 2026 г. и повишаване 
на имунизационния обхват срещу пневмококови ин-
фекции от 5% през 2024 г. до 15% през 2026 г.

Децата до 10 години ще пътуват 
безплатно в градския транспорт

До 2026 г. ще 
работи програмата 
за безплатно 
ваксиниране срещу 
грип на възрастни

„Младост“ почти догони „Люлин“ 
по население, центърът опустява

Съдията може да праща 
задължително на медиация

Има опасност от екокатастрофа 
в Асеновград и Велико Търново

БСПалармира:

Социалиститещезапочнатзаконодателнаинициатива
зазащитанахоратаотвреднопроизводство
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"Ще сезираме конститу-

ционния съд (кС) съвместно с 
"възраждане" за решението на 
парламента за преговори за нова 
мощност в аеЦ "козлодуй". 
Призоваваме и "Продължаваме 
промяната" да подкрепят иска-

нето към кС, защото те се въз-
държаха при гласуването". това 
заяви на брифинг в народното 
събрание депутатът от "бСП за 
българия" борислав гуцанов.

Според него е станало прак-

тика народното събрание да 
иззема функции на изпълнител-

ната власт. той посочи, че стро-

ителството на нова мощност в 
аеЦ "козлодуй" се предвижда 
чрез технологията AP1000, ко-

ято не работи никъде по света 
освен в китай. Социалистите не 
искат българия да се превръща в 
място за нови експериментални 
ядрени мощности. 

гуцанов припомни, че още 
през 2013 г. бСП събра над 780 
000 подписа за референдум за 
ядрената енергетика в българия. 
"винаги сме искали да има раз-
витие на ядрената енергетика и 
ядрените мощности. не е нор-

мално, когато в "белене" имаме 
цялото оборудване за първи и 
втори контур, което е платено от 
българската държава, и необхо-

димите средства за довършване 
са под 10 милиарда, да тръгваме 
към една все още нова техно-

логия", отбеляза депутатът. По 
данни на експертите тя ще стру-

ва над 30 милиарда или 3 пъти 
по-скъпа. "толкова ли е богата 
нашата държава и толкова ли 
време имаме пред себе си?", по-

пита социалистът. гуцанов при-

зова за повече разум в народно-

то събрание. 
Според депутата проф. ру-

мен гечев проектът "белене" е 
важен не само за Плевенския ре-

гион и Северна българия, защо-

то е национален и дори европей-

ски проект, който би помогнал 
за балансирането на българска-

та, балканската и европейската 
енергийна система. гечев напом-

ни, че бСП е била последовател-

на през последните десетилетия, 
когато е доказала, че проектът 
"белене" е икономически изго-

ден за българия, за икономиката 
и за домакинствата.

Според социалиста при 
днешните цени на електроенер-

гията проектът "белене" е щял 
да се изплати за 2-3 години. 
"така че стопирането му нанесе, 
нанася и ще продължи да нанася 
загуби на българската икономи-

ка и българския народ в милиар-

ди. ние сме категорични, че този 
проект трябва да бъде завършен. 
бСП няма да допусне българи-

те да погребем трите милиарда, 
които до момента са вложени в 
строителството", посочи проф. 
гечев. той напомни, че проек-

тът има всички разрешителни и 
лицензи от единствената между-

народна организация, която ги 
дава - Международната атомна 
агенция, както и българската 
агенция за ядрена сигурност.

БСП подписа жалбата до КС за 
новата мощност в АЕЦ „Козлодуй” 
Споредлевицатапроектът„Белене"сиоставаикономическиизгодензаБългария

"Оръжие за украйна 
не е изнасяно, не знам вече 
на какъв език трябва да се 
обясни", заяви в ефира на 
бСтв бившият изпълните-

лен директор на вМЗ-Со-

пот иван иванов. Според 
него българия търгува с над 
60 държави основно чрез 
фирми, които имат лиценз 
и одобрение на комисия-

та като краен потребител. 
"в нито една сделка обаче 
украйна не фигурира като 

краен потребител и нито 
един патрон не е изнесен 
от българия за украйна", 
посочи иван иванов.

бившият изпълнителен 
директор на вМЗ-Сопот 
подчерта, че с работата 
си в завода се е убедил, че 
оръжейният бизнес обича 
тишината. "ето защо, аз 
съм дълбоко учуден, че се-

гашният служебен минис-

тър на икономиката все по-

ставя този въпрос. той би 

трябвало да знае, че като 
говори непрекъснато за 
военно-промишления ком-

плекс,  вреди на българия, 
вреди на този сектор от 
икономиката на българия", 
подчерта иван иванов.

той припомни, че само 
за юли 2022 г. назначеното 
от корнелия нинова като 
министър ръководство на 
вМЗ-Сопот има повече 
произведена продукция 
от първите три месеца на 

2022 г, в които служеб-

ният министър никола 
Стоянов е начело на вМЗ. 
За първото тримесечие е 
произведена продукция за 
16 млн. лв., за един месец 
при екипа на иван иванов 
- 28 млн. лв. От заварени-

те 10 критични доставки, 
заплашващи производ-

ството на завода, иванов 
оставя само две и то с ре-

шение за тях до месец и 
половина.

иван иванов припом-

ни, че първият му акт като 
изпълнителен директор на 
вМЗ-Сопот е да подпише 
новия колективен трудов 
договор с извоюваното от 
корнелия нинова тогава 
увеличение на заплатите с 
200 лв. и на ваучерите от 
80 на 200 лв.

иванов е добавил към 
увеличените възнагражде-

ния още 150 лв. еднократ-

но към платения годишен 

отпуск, освен това е отво-

рил стола и е дотирал хра-

ненето на работниците. По 
негово време се оборудват 
цеховете с диспенсъри с 
вода, осигурява се кафе, 
възстановява се придобив-

ката работещите във вред-

ните производства да по-

лучават полагащото им се 
кисело мляко. екипът на 
иван иванов е осигурил 
и адекватно медицинско 
оборудване.

За незабавна реакция от стра-

на на регионалния министър и 
аПи настояват депутатите от 
бСП във връзка със замразен ре-

монт на важен път в ботевград-

ско. народният представител от 
бСП иван ченчев припомни за 
казуса по време на парламентар-

ния контрол във вторник. 
Още преди месец депутатът 

от левицата сигнализира за пътя 
III-161 "ребърково-лютидол-
бо тевград", който е с важно об-

ществено значение за жителите 
на община ботевград и Софийска 
област. ремонтът е започнал, но 
преди близо година е спрян. "Ос-

тавени са шахти и отводнителни 
канали да стърчат опасно над 
асфалта, втори слой не е поло-

жен. има изкопни ями край пътя, 
няма никаква маркировка. това е 
район, в който често падат гъсти 

мъгли. Статистиката за катастро-

фите  е изключително тревожна", 
очерта картината иван ченчев.

той разговаря и за пореден 
път с Пешо Младенов, кмет на 
село литаково, за което опасни-

ят път е сериозен проблем. той 
потвърди, че притеснението на 
хората остава, а допълнителен 
проблем е колекторът на село 
литаково, който бил изведен в 
земеделски земи и водата се от-

тичала в земите на хората.
регионалният министър уве-

ри иван ченчев, че ремонтът ще 
бъде завършен във възможно 
най-кратки срокове. По данни на 
аПи това трябва да стане напро-

лет, във второто тримесечие на 
2023 г. Министър иван Шишков 
се ангажира да следи случая за 
пътя, който определи като важен 
за хората в района на ботевград.

Иван Ченчев иска спешна 
реакция за опасен път

БившиятшефнавМЗ-Сопот:

Оръжие за Украйна не е изнасяно

79-годишнината от зверското убийство на ятаците от село Асеновци, община Левски, 
бе отбелязана по инициатива на местната партийна организация. В шествие до Паметника 
на ятака и костницата на осемте убити асеновски герои се включиха кметът на селото 
Велчо Маринов, членове на БСП, самодейци от читалището и жители на селото



България4
2023

четвъртък
26 януари

w
w
w
.d
u
m
a
.b
g

Променя се мето-

диката за прилагане на 
оценката за трайно нама-

ляване на трудоспособ-

ност, обяви служебният 
министър на здравеопаз-

ването асен Меджидиев 
след вчерашното засе-

дание на Министерския 
съвет. новият начин за 
изчисляване на оценка-

та отразява най-високия 
процент на най-тежкото 
увреждане, към който се 
прибавят 20% от сбора 

на процентите на всички 
съпътстващи уврежда-

ния. ДуМа припомня, 
че преди 2018 г. при оп-

ределянето на нетрудос-

пособност се вземаха 
под внимание комплекс-

но всички заболявания.
Преди около две 

седмици хора с увреж-

дания протестираха, а 
едно от исканията им 
бе възможно най-скоро 
в дневния ред на прави-

телствено заседание да 

влезе разглеждането на 
наредбата за медицин-

ската експертиза. 
Промените в наред-

бата за медицинската 
експертиза в основната 
си част са предложени 
от организации на хора-

та с увреждания и са съ-

гласувани с експертните 
съвети към министъра 
на здравеопазването по 
съответните медицин-

ски специалности. Про-

мените ще доведат до 

по-справедливо оценя-

ване на заболяванията, 
както и до прецизиране 
на случаите, при които 
да се определя пожиз-

нен срок за инвалидност 
с или без чужда помощ, 
поясни Меджидиев. По 
думите му предвижда 
се възможност човек 
с увреждания, освиде-

телстван и преосвиде-

телстван в периода до 
влизане в сила на на-

редбата, да има право да 

подава заявление-декла-

рация за преосвидетел-

стване. не се предвиж-

да срок за това, защото 
съществува риск от до-

пълнително забавяне в 
телк комисия. 

По думите на Ме-

джидиев е отстранена 
и несправедливостта, 
свързана с невъзмож-

ността за определяне на 
чужда помощ при хора с 
психични заболявания, 
на които са определени 

под 90% трайно намале-

на работоспособност. 
Предвиждат се и 

промени по отношение 
на телк съставите, за 
да се даде възможност 
на повече експерти да 
извършват експертиза, 
което ще намали и сро-

ковете за получаване на 
експертните решения, 
както и да бъдат поста-

вени ясни срокове за 
извършване на експер-

тиза.   

Променят методиката за ТЕЛК
Вкомисиитещебъдатпривлечениповечеексперти,щесеотчитат
всичкизаболяванияначовексувреждания

единственият общински 
родилен дом в Пловдив може 
да бъде закрит, ако не се наме-

ри финансиране. аг “весела” 
към МБал “Св. Мина” изпит-

ва сериозни затруднения, тъй 
като най-важните помещения - 
двете операционни, родилна и 
предродилна зала, са в окаяно 
състояние.

Според д-р Михаил Фадул, 
завеждащ гинекологичното от-

деление, се работи с много ста-

ра апаратура в операционната. 
Правени са само козметични 
ремонти за 40 години. ражда-

нията варират между 300-350 
на година и около 900 души ми-

нават на преглед, казва лекарят.
управителят Мария горева 

също заяви, че основните по-

мещения са амортизирани. По 
думите й са необходими нови 

антибактериални мазилки и 
под, както и окачени тавани с 
операционни двураменни лам-

пи. лапароскоп няма. “По про-

гнозни проучвания ремонтът 
ще струва около 350 000 лева 
без ДДС. Около 820 000 лева 
ще струва апаратурата. нямаме 
възможност да поемем такъв 
основен ремонт и апаратура”, 
обясни горева.

Директорът на дирекция 
“Здравеопазване” към община 
Пловдив д-р калин калинов 
уточни, че средства могат да се 
намерят, но липсата на държа-

вен бюджет влияе и на общин-

ския. По думите му родилният 
дом бил от емблемите на Плов-

див, но в момента ремонтите са 
на парче, защото допреди две 
години нямало цялостна стра-

тегия. 

До месец ще започне оборудването на па-

трулните автомобили на Пътната полиция с 
ПОС терминали за плащане с карти. това за-

яви пред Бнр зам.-главният секретар на Мвр 
Станимир Станев. той поясни, че по този на-

чин гражданите ще могат  да заплатят глобата 
си още на пътя с банкова карта.

Станев отчете по-голяма разкриваемост на 
престъпленията спрямо миналата година, на-

маление на регистрираната конвенционална 
престъпност, като най-голям дял от извърше-

ните престъпление заемат кражбите, грабежи-

те и незаконното отнемане на автомобили.
Станев алармира за ръст на телефонните 

измами. измамниците използват съвременни-

те технически средства и са изключително мо-

билни. голяма част от тях са извън България, 
а самите измами се извършват на наша терито-

рия чрез посредници.
Според данни на Мвр се забелязва намаля-

ване на броя на водачите, седнали зад волана 
след употреба на алкохол. Шофьорите, които 
се качват да шофират под влиянието на нарко-

тици, обаче стават все повече. Станев отчете 
и намаляване на броя на загиналите при ката-

строфи, като уточни, че през 2022 г. смъртните 
случаи са били с 31 по-малко от предходната 
година.

Патрулките на Пътната полиция  
ще имат ПОС терминали

След продължителни де-

бати с 32 гласа "за", 1 "про-

тив" и 15 "въздържали се" 
общинските съветници в русе 
одобриха поемането на дъл-

госрочен заем от общината 
за основен ремонт на улици и 
тротоари в града. Планирани-

те ремонтни дейности са част 
от кампанията за мащабно по-

добряване на градската среда. 
в нея ще бъдат вложени сред-

ства от общинския бюджет, 
пари, отпуснати от държава-

та, както и от кредитна инсти-

туция.
Максималната сума на 

кредитното финансиране е 
12 млн. лв., като гратисният 
период е 2 години. в същото 
време ще има възможност па-

рите бързо да бъдат вложени 
и ремонтите да се извършат в 
рамките на 24 месеца.

Предвижда се да бъдат 
ремонтирани над 28 обекта в 
критично състояние в целия 
град, на които не е извършван 

основен ремонт през послед-

ните години - 121 830 кв. м 
улични платна и 32 204 кв. м 
тротоари.

критерият за избор на 
улиците е те да са с голяма 
транспортна натовареност, 
значимост за кварталите и да 
не са ремонтирани основно 
през последните няколко го-

дини. За всяка улица ще бъде 
извършено проектиране и ос-

новен ремонт на пътната на-

стилка и тротоарите. 

Русе взема заем от 12 млн. лв.  
за ремонт на улици

Предпоследната група на 31-та Национална антарктическа експедиция отпътува  
от летище "София" за Рим. Групата се състои от логистици, учени и журналисти.  
Те ще се присъединят към десетимата български полярници, които сега са на  
българската база "Св. Климент Охридски" на остров Ливингстън

СнимкиБТА

Във Висшето училище по мениджмънт се откри поредното 
издание на уникално кулинарно изложение, в което главни 
действащи шеф-готвачи са студентите от Института  
по кулинарни изкуства към училището. Те имаха задачата  
да създадат  собствени иновативни продукти

Общинският родилен  
дом в Пловдив е заплашен 
от закриване
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С 37% се е вдигнала це-
ната на суровото мляко у 
нас от август досега. това 
заяви пред Бнт Симеон 
Присадашки, заместник-
председател на асоциаци-
ята на млекопреработва-
телите. той посочи, че 
опаковките са се повишили 
с над 100%, надценката при 
стъкления бранш също е 
над 100%.

По неговите думи Бъл-
гария не е фактор в произ-
водството на сурово мля-
ко за европейския пазар. 
Присадашки отбеляза, че 
в страната ни млякото ни-
кога не е достигало като 
количество и цената му се 
е влияела от цената на спо-
товите млека. той заяви, че 
през последните 6-8 месеца 
е имало тенденция към по-

вишаване на цената на мля-
кото, което е влизало у нас 
от чехия, Германия, Полша 
и унгария. Покачването на 
тази цена и хроничният не-
достиг на сурово мляко на 
българския пазар доведе до 
дисбаланс в предлагането и 
търсенето на сурово мляко, 
обясни Присадашки.

Според него към днеш-
на дата българските произ-
водители на сурово мляко 
получават добра цена за 
млякото си. търговията пе-
челела най-много от тази 
ситуация. По думите на 
Присадашки търговската 
надценка се е вдигнала с 
около 67%.

Дневните пари за 
командировка в страна-
та да бъдат увеличени 
двойно - от 20 на 40 лева. 
това предвижда проект 
за промяна на наредба-
та за командировките в 
страната на финансово-
то министерство, цити-
ран от Бнр. в края на 
миналата година беше 
създадена междуведом-
ствена работна група по 
проблема, с участието 
на синдикатите, бизнеса, 
финансовото и социал-
ното министерство, ко-
ято подготви промени в 
прословутия документ. 
той предвижда двойно 
увеличение на дневните 
пари, които сега са 20 
лева, ако командирова-
ният остане да нощува в 
мястото на командиров-
ката, и 10 лева - ако е без 
нощувка. тези размери 
не са променяни от 15 
години. кнСБ предложи 
да се създаде методика, 
която да бъде обвърза-
на с размера на средна-

та работна заплата. от 
Българската стопанска 
камара се обявиха за 
фиксирана сума, за да 
може работодателите да 
направят разчет на бю-
джетите си.  

Повече пари ще по-
лучават работниците и 
служителите при коман-
дироването им в чуж-
бина. това предвиждат 
промени в наредбата за 
служебните команди-
ровки и специализации в 
чужбина, които са пусна-
ти за обществено обсъж-
дане. размерът на днев-
ните и квартирните пари, 
които дават на хората 
при командироването им 
в чужбина, не е променян 
от 2004 г. настъпили-
те в този дълъг период 
съществени промени в 
цените налагат осъвреме-
няването на размерите на 
дневните и квартирните 
пари, посочват от минис-
терството на финансите.

например в момента 
дневните пари при ко-

мандировка в Германия 
са в размер на 35 евро, а 
проектът предвижда да 
станат 56 евро. разходите 
за нощувка в хотел в Гер-
мания сега са до 130 евро, 
а се предвижда да станат 
до 207 евро. Посочени-
те в наредбата лимити 
на дневни и квартирни 
пари при командировка 
в чужбина по принцип са 

за държавни служители. 
частните фирми могат да 
дават дневни пари в дву-
кратния размер на тези 
за чиновниците, като се 
признават за разход и не 
се облагат с данък върху 
доходите.

С промените в наред-
бата се улеснява и въз-
можността квартирните 
пари при командиров-

ка да бъдат в размер на 
действителната цена на 
хотела - както за част-
ните фирми, така и за 
държавните служители. 
частните фирми и в мо-
мента дават за квартира 
на служителите си, кол-
кото е действителната 
цена на хотела. 

в момента размерът 
на командировъчните 

средства е един и същ за 
големи групи държави. 
настъпилите промени в 
цените от 2004 г. насам 
налагат на служители-
те да бъдат изплащани 
средства в зависимост от 
ценовите равнища във 
всяка конкретна държа-
ва, пише в мотивите. За 
да бъдат определени но-
вите размери на дневни-
те пари и квартирните за 
всяка страна, от минис-
терството на финансите 
са сравнявали брутния 
вътрешен продукт на чо-
век от населението спря-
мо БвП на човек в Бълга-
рия. така за страните от 
еС най-високият размер 
на дневните пари става 
56 евро и той ще важи 
да по-богатите държави, 
а най-ниският размер е 
39 евро - за Словакия и 
унгария. най-голям ще 
бъде размерът на днев-
ните пари при команди-
ровка в Швейцария - 87 
евро. на второ място е 
австралия - 64 евро.

Увеличават парите 
за командировка двойно
Частнитефирмимогатдаотпускатпо-големисуминаслужителитесизачужбина

Цените на жилищата ще се запа-
зят на подобни на миналата година 
равнища, като за някои типове сгра-
ди при старото строителство - па-
нелни жилища, те ще се редуцират 
между 5 и 15 процента, но при ка-
чествените имоти, които са на топ 
локации, цените ще продължат да 
растат. това твърди в интервю за 
Бта Петър мастиков, главен ана-
лизатор на националния регистър 
за ново строителство.

По думите му интересът на ку-
пувачите към по-ново строител-
ство, към покупка на къщи и придо-
биване на жилище в нови затворени 
комплекси са очаква да се запази и 
тази година. Същевременно заради 
инфлацията цените на строителните 
материали и на труда вървят нягоре. 
в комбинация с недостига на работ-
на ръка, няма как да очакваме срив 
на цените на новото строителство, 
смята експертът. освен това не са 

останали и много качествени тере-
ни в четирите основни града. това 
също ще повлияе върху тенденция-
та за ръст на цените в този жилищен 
сегмент, поясни мастиков.

Според него през последните 
години жилищното строителство е 
основен двигател на ръста в секто-
ра. на него ще се падат 75 на сто от 
обемите и през тази година. София 
продължава да е лидер в този вид 
строителство и за миналата година 
в столицата се отчита 28 процента 
ръст с над 3,140 млн. квадратни ме-
тра разгъната застроена площ, което 
е със 700 000 квадратни метра пове-
че. област Пловдив също се разви-
ва с бурни темпове през последни-
те години, а за миналата е отчетен 
рекорден обем за региона площи - 
над 1,4 млн. квадратни метра рЗП, 
преминали в етап за строеж, което е 
ръст от 5 на сто спрямо 2021 г., ко-
ментира експертът. 

Българската агенция за без-
опасност на храните (БаБХ) 
установи огнище на птичи грип 
в обект за отглеждане на пъдпъ-
дъци за яйца в етрополе. Засегна-
тото стопанство се състои от два 
обекта със затворен цикъл на лю-
пене и отглеждане на пъдпъдъци. 
вземането на проби е извършено 
след установена завишена смърт-
ност на птици в обекта. Предстои 
хуманното умъртвяване на около 
25 000 засегнати птици и яйца, 
както и обезвреждане на трупо-

вете под официален надзор и по 
начин, недопускащ разпростра-
нение на болестта.

издадена е заповед на изпъл-
нителния директор на БаБХ за 
обявяване и мерки за контрол на 
огнище на инфлуенца по птиците. 
около засегнатия животновъден 
обект е определена 3-километро-
ва предпазна зона, в която попада 
град етрополе, и 10-километрова 
зона за наблюдение. извършва се 
епизоотично проучване и просле-
дяване на движенията на домаш-

ни и други птици, яйца, продукти 
и странични животински проду-
кти, добити от тях, фураж за пти-
ци и на транспортните средства, 
свързани с технологичния процес 
в обектите, добавят от БаБХ. от 
агенцията напомнят, че птичето 
месо и продукти, добити в обект, 
в който е установено огнище на 
инфлуенца по птиците, не пред-
ставляват опасност за човешко-
то здраве при спазване на хиги-
енните правила за обработка на 
храни в домакинството.

Панелките може 
да поевтинеят

Умъртвяват 25 000 пъдпъдъка заради птичи грип 

Суровото мляко не достига, 
поскъпна с 37%
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Служебното правителство 
тихомълком е извършило нова 
серия уволнения/назначения 
в енергетиката. това разкрива 
“капитал”. в борда на Българ-
ския енергиен холдинг (БеХ) е 
пратен андрей Живков, който 
беше министър във временното 
правителство с премиер Стефан 
янев. конкурс не е провеждан. 
решението за назначаването на 
Живков в БеХ е взето от сегаш-
ния министър росен Христов 
преди дни. то е обявено като 
временно  - до провеждането на 
конкурсен избор. 

има и друг странен кадро-
ви ход на ресорния министър 
за БеХ  - Стелиан коев, назна-
чен през май 2021 г. (тогава 
имаше вълна от конкурси от 
последното правителство на 
Бойко Борисов), е освободен, а 
на негово място е сложен иво 
иванов. и това назначение е 
временно - до провеждането 
на конкурс. 

има решение на БеХ за 
промени в ръководството на 
аеЦ “козлодуй”, пише изда-
нието. оказва се, че са били 
проведени много “дискретни” 

конкурси за шефове на ядрена-
та централа, за които няма ни-
каква публична информация - 
кои кандидати са се явили, как 
са класирани и избрани.   

разбира се само, че Георги 
кирков, който влезе в управата 
на аеЦ миналото лято, запазва 
позицията си. андрей красно-
чаров обаче, който бе назна-
чен заедно с кирков, е останал 
извън борда.  Подписът на 
красночаров стои под спогод-
бата между аеЦ “козлодуй” 
и четири фирми от групата на 
Христо ковачки, с която дър-

жавната централа се отказва от 
129 млн. лв. неустойки по съ-
дебни дела. не е ясно дали това 
е причина за отстраняването 
му. неговото място в ядрената 
централа заема Свилена нико-
лова, която според търговския 
регистър е била в управлението 
на “енергоремонт - козлодуй”, 
“енекод” и “аСм - груп”. До-
кументи от обществени поръч-
ки на аеЦ “козлодуй” от 2019 
г. показват, че тя е работила 
за “Дитсманн” - компанията, 
в чието ръководство е бил и 
сегашният енергиен министър 

росен Христов.
абсолютно непонятно е 

защо временно правителство 
си позволява да кадрува в клю-
чови важни предприятия, като 
бави провеждането на кон-
курсни процедури, назначава 
временно управляващи и не 
блаоволява да споделя с обще-
ството мотивите за уволнени-
ята и назначенията. тъй като 
президентът румен радев не 
реагира и на предишни подоб-
ни чистки, излиза, че одобрява 
кадровите ходове на минист-
рите си, пише “капитал”. 

комисията за защита на потребителите (кЗП), на-
ционалната агенция за приходите (наП) или друг ор-
ган ще следи за евентуално спекулативно повишение на 
цените при влизането на България в еврозоната, заявява 
пред Бта служебният финансов министър росица вел-
кова. контролът върху спекулата ще се регламентира в 
бъдещия закон за еврото, става ясно от думите й. 

велкова посочва, че най-важното за България по 
пътя към еврозоната е приемането на три законопро-
екта - промени в Закона за мерките срещу изпирането 
на пари, кодекса за застраховане и търговския закон, 
които вече са в народното събрание.

През февруари България ще представи на заседа-
нието на еврогрупата (финансовите министри от ев-
розоната) всички данни, свързани с изпълнението на 
числовите критерии за еврото - за бюджетния дефи-
цит, дълга, инфлацията и дългосрочните лихви. тъй 
като София не изпълнява критерия за инфлацията, ще 
се водят преговори. След това от направените изводи 
България ще прецени дали да подаде заявление за из-
готвянето на конвергентен доклад (документ, даващ 
оценката на европейската комисия и европейската 
централна банка доколко дадена страна изпълнява из-
искванията за членство в еврозоната).

очаква се обявеният дефицит на начислена основа 
и на касова основа да бъде по-нисък от предвиждани-
ята, първоначално обявени в края на миналата година. 
на начислена основа се очаква дефицитът да се пони-
жи от 2,9 на 2,8%, а на касова - от 1% на 0,8%. 

Финансовият министър казва още, че служебно-
то правителство ще внесе проектобюджет за 2023 г. 
в народното събрание, но не стана ясно кога ще се 
случи това предвид краткия срок до разпускането на 
48-я парламент.

До седмица бизнесът ще може 
да кандидатства по процедурата за 
внедряване на енергийна ефектив-
ност в предприятия със средства по 
националния план за възстановява-
не и устойчивост. тогава ще започ-
не и кандидатстването с проекти за 
обновяване на публични сгради, съ-
общи зам.-строителният министър 
Десислава Георгиева. общият бю-
джет на средствата, предвидени за 
саниране и енергийна ефективност 
на публични сгради, предприятия и 
туристически сгради, е 235 млн. лв.

още през тази седмица в Бур-
гас ще се проведе първият инфор-
мационен ден, в който експерти ще 
обясняват какви са възможностите 
за бизнеса, как той може да канди-

датства и на какви условия трябва да 
отговоря. в Плана няма предвидени 
средства за индексация на строител-
ните договори, въпреки че цената на 
контрактите може да се повиши впо-
следствие заради висока инфлация 
и поскъпване на енергоносителите. 
това ще трябва да се случи с нацио-
нално финансиране, обяви вицепре-
миерът атанас Пеканов. При тези 
условия обаче има риск фирмите 
въобще да не кандидатстват по отво-
рените процедури.

По програми за близо 2 млрд. лв. 
ще може да кандидатства български-
ят бизнес през 2023 г. Повечето от 
тях ще бъдат отворени за кандидат-
стване още в началото на годината, 
така че средствата да бъдат изплате-

ни в рамките на няколко месеца. По-
вечето от схемите идват по линия на 
Плана за възстановяване и устойчи-
вост, а няколко от тях по новите опе-
ративни програми, които в края на 
миналата година бяха окончателно 
одобрени от европейската комисия.

По-голямата част от ресурса, 
предназначен за бизнеса, се упра-
влява от министерството на ино-
вациите и растежа. то е принципал 
на осем от общо 12 грантови про-
грами, пряко насочени към мик-
ро-, малки, средни и средноголеми 
предприятия в България. С тях дос-
тигаме до 99,9% от работодателите 
в България, коментира министърът 
на иновациите и растежа алексан-
дър Пулев.

комисията за защита 
на конкуренцията (кЗк) 
обвини ДП “национална 
компания железопътна 
инфраструктура” (ДП 
нкЖи) в злоупотреба с 
господстващо положение.

комисията е устано-
вила, че ДП нкЖи е с 
господстваща позиция 
на пазара на дейностите, 
свързани с управление 

на железопътната инфра-
структура, която от своя 
страна има характер на 
съществено съоръжение 
за операторите на железо-
пътни превози, действащи 
на територията на страна-
та, съобщават от антимо-
нополната комисия. 

от 2010 г. нкЖи 
е прилагала стратегия 
за привилегироване на 

“БДЖ товарни превози”, 
с което се намира в една 
и съща икономическа 
група. Предполагаемото 
антиконкурентно пове-
дение се състои в поре-
дица от практики, които 
поставят конкурентите 
на “БДЖ тП” на пазара 
за товарни превози в не-
равноправна конкурентна 
позиция спрямо самото 

“БДЖ тП”.
Силната пазарна по-

зиция на нкЖи изисква 
от него да предоставя 
недискриминационен 
достъп до инфраструкту-
рата, която управлява, на 
всички лицензирани пре-
возвачи, които са изклю-
чително икономически 
зависими от него, пише в 
позицията на кЗк. 

Нови кадрови 
чистки в БЕХ 
и АЕЦ „Козлодуй“
Служебниятенергиенминистърназначава
временнидиректорииправиконкурсинатъмно Росен Христов

НАП и КЗП ще 
следят за спекула 
при въвеждането 
на еврото

КЗК обвини НКЖИ в злоупотреба с монопол

Започва санирането на предприятия с европари

СнимкаЕмилиякоСтадинова
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накратко

Израелските сили се изтеглят от село Аната на Западния бряг, след като разрушиха дома на палестинец. Той твърди, 
че е убил израелски войник. Инцидентът предизвика прочистване в квартала, където живееше палестинецът

снимкибта

“Лукойл” опровергава 
твърденията за доставка на 
горива за украйна от рафине-

рията й в България или чрез 
други канали и не изключва 
възможността да се обърне 
към съда, съобщи таСС. 
“Лукойл” още веднъж зая-

вява, че няма договори и не 
е доставял през 2022 г. своя 
продукция в украйна от за-

вода в Бургас (България) или 
чрез някакви други канали”, 
се посочва в официално из-

явление на компанията. От 
“Лукойл” посочват също, че 
такива предположения по-
рано са опровергавани и от 

представител на посолството 
на русия в България. “компа-

нията си запазва правото да 
се обърне към съда за защита 
на бизнес репутацията си”, 
се посочва в изявлението. 

Междувременно в ру-

сия започна проверка дали 
петролната рафинерия “Лу-

койл” в България е доста-

вяла горива на украйна. 
тя е разпоредена от пред-

седателя на Държавната 
Дума вячеслав володин на 
комисията по сигурността 
и противодействието на 
корупцията в Държавната 
дума, както и на комисия-

та по енергетика. Първи за 
разпореждането съобщи в 
телеграм константин Зату-

лин, първи зам.-председател 
на комисия в Държавната 
дума. “Обърнах внимание 
на днешната публикация във 
вестник “Московский ком-

сомолец”, в която се твърди, 
че рафинерията на руската 
компания “Лукойл” в Бур-

гас е преработвала руски пе-

трол и е доставяла гориво и 
петролни продукти на вСу 
чрез верига от посредници”. 
По думите му компетентни 
комисии ще направят про-

верка. Според “Московский 

комсомолец” горивото от 
“Лукойл” покривало “до 40% 
от нуждите на украинските 
войски, които са настъпвали 
към изюм и Херсон”.

Проверката ще обхване 
и информацията в западната 
преса от разследването на 
“Ди велт” и “Политико” за 
износ от България на оръжие 
и гориво още в първите месе-

ци на войната.
Съобщава се още, че в 

близко бъдеще са планира-

ни доставки на руски петрол 
по море за румъния, където 
“Лукойл” управлява друга 
рафинерия.

„Лукойл” отрича 
доставки за Украйна
ДържавнатаДумащепроверявадали
рафинериятавбургасеизнасялагоривазакиев

Мощно торнадо нанесе 
поражения, минавайки през град 
Пасадена, Тексас. Поредица от бури 
удари крайбрежието на щата 
в Мексиканския залив. Засегнат 
е и районът източно от  
административния му център 
Хюстън

Опозиционната македонска партия 
“Левицата” публикува списъка с бъл-

гарските граждани, на които според 
предложението на македонския пре-

зидент Стево Пендаровски трябва да 
се забрани влизането в рС Македония 
по повод честването на 151-годишни-

ната от рождението на Гоце Делчев на 
4 февруари. това са евродепутатите 
ангел Джамбазки и андрей ковачев, 
бившият военен министър и лидер на 
вМрО красимир каракачанов, бизнес-

менът Милен врабевски и лидерът на 
“възраждане” костадин костадинов. 
До този момент македонският прези-

дент не е посочил конкретни лица. 
ДуМа припомня, че държавният 

глава призова “да бъде забранено вли-

зане в страната на един евродепутат 
от България и на няколко други лица 
от България заради предишни и про-

дължаващи техни действия против 
Северна Македония”. Според него те 
са част от структури, които са подгот-

вяли влизането в рСМ за годишнината 
и са свързани с руската разузнавателна 
служба.

Българите 
от „черния
списък” на 
Пендаровски

Мексико отказва да приема бъл-

гарски туристи, сигнализираха от 
Обединение “Бъдеще за туризма” до 
Министерството на туризма, Мвнр, 
посолството на България в Мексико 
и почетния консул на Мексико у нас, 
съобщава Бнр.

От октомври 25 организирани 
туристи, с всички необходими доку-

менти, а също и закупен туристиче-

ски пакет, веднага след приземяване-

то на самолета им в канкун са били 
върнати обратно.

властите избирали 10-15 души от 
всеки полет, предимно лица от из-

точна европа и от бившите съветски 
републики, принудително ги вкарва-

ли в отделна стая, взимали им теле-

фоните и паспортите без обяснение, 
държали се грубо и говорили само на 
испански.

Почетният ни консул Пенчо рал-

чев посочи, че властите не дават ин-

формация по случая. 
От Министерството на туризма са 

запознати с казуса и заедно с Мвнр 
извършват проверка.

Мексико 
не приема 
наши 
туристи

При пътуване в Гърция през 
следващите дни трябва да се внима-

ва поради рязка промяна на време-

то, предупреждават от Гражданска 
защита. Очакват се дъждове и сняг. 
на много места температурите дос-

тигнаха нулеви стойности. 
Полицията зачести проверките 

за вериги на автомобилите и преду-

преждава преди пътуване водачите 
да се информират за метеорологич-

ната обстановка.
Застудяване и снеговалежи се 

очакват и през уикенда, когато в 
Гърция пристигат много туристи от 
съседните страни. От град ксанти 
информират, че всички хотели са 
резервирани за карнавала, като най-
много са туристите от България.

Много от нашите сънародници, 
които пътуват през почивните дни, 
за да се възползват от сезонните на-

маления, трябва да се съобразят с 
промените на времето и рисковете 
при пътуване.

Гърция 
очаква 
дъжд 
и сняг

Хърватия спаси 
13 имигранти от Куба

Хърватската гранична поли-
ция спаси 13 нелегални мигранти 
от Куба близо до Славонски брод, 
където река Орлява се влива в река 
Сава. След като били извадени от 
водата, мигрантите били откара-
ни в полицейски участък, където 
получили храна, топли напитки, 
дрехи и обувки в сътрудничество 
с Червения кръст. Един възрастен 
мъж е откаран в болница. Шести-
ма от групата са мъже, има пет 
жени и две деца.

Национална 
предупредителна 
стачка в Кипър 

Национална предупредителна 
стачка ще блокира Кипър днес, де-
сет дни преди президентските из-
бори. Около 150 000 работници от 
целия обществен и частен сектор 
се очаква да се включат в тричасо-
вия протест според синдикатите. 
Работата ще бъде прекъсната във 
всички икономически сектори - 
производство, строителство, хо-
тели, болници, училища, общест-
вен транспорт.

Локдаун в Пхенян 
заради „респираторно 
заболяване”

Северна Корея разпореди 
5-дневен локдаун в Пхенян заради 
“респираторно заболяване”. Това 
е първото ограничение за целия 
град, след като през август 2022 
г. КНДР обяви победа над КОВИД-
19. Жителите трябва да си мерят 
температурата няколко пъти на 
ден.

Задръствания и отменени 
полети в Япония

Обилни снеговалежи в големи 
райони на Япония доведоха до ки-
лометрични задръствания. Авио-
компаниите “Ол нипон еъруейз” и 
“Джапан еърлайнс” отмениха над 
300 полета. Влаковете-стрели в 
северната част на страната бяха 
спрени или закъсняваха.

Товарен кораб потъна 
край Южна Корея

Товарен кораб, регистриран в 
Хонконг, с 22-ма моряци на борда, 
потъна край южнокорейския ос-
тров Чеджу. Спасени са 13 души, 
останалите се издирват. Засега 
няма потвърдена информация за 
загинали моряци.
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Германското прави-

телство реши да достави 
на украйна исканите от 
нея танкове "Леопард" 
и да позволи на други 
съюзнически държави 
да сторят същото, твър-

ди списание "Шпигел". 
според изданието Бер-

лин може да достави на 
първо време поне рота 
от модела "Леопард  
2 а6" пряко от Бундес-

вера. в по-дългосрочен 
план могат да бъдат из-

пратени още танкове, 
след като бъдат ремон-

тирани. според произ-

водителя "райнметал" в 
наличност са 139 такива 
машини, но за ремонта 
им са необходими месе-

ци. Германия ще разре-

ши и на други натовски 
държави да реекспор-

тират нейните танкове 
"Леопард" за украйна. 
киев очаква поне 100 
танка от 12 съюзниче-

ски държави.

Очакваше се по-къс-

но вчера президентът 
Джо Бадйън да обяви, 
че саЩ ще доставят на 
украйна 30 танка "ей-

брамс". Отделно съе-

динените щати възна-

меряват да прехвърлят 
в украйна малък брой 
бронирани ремонтно-
евакуационни машини, 
съобщи си ен ен. това 
са верижни машини, 
които ще ремонтират 
танкове в полеви усло-

вия и ще ги извеждат 
от бойното поле за под-

дръжка. 
колумбийският пре-

зидент Густаво Петро 
заяви, че е отхвърлил 
предложение на саЩ 
страната му да даде 
руски оръжия на киев. 
той подчерта, че руски-

те оръжия в колумбия 
"няма да бъдат използ-

вани в този конфликт", 
предаде тасс. 

саЩ планират да 

увеличат производ-

ството на артилерий-

ски боеприпаси с 500% 
в рамките на 2 години, 
довеждайки бройката 
до 90 000 снаряда на 
месец, твърди в. "ню 
Йорк таймс". Подобни 
нива не са виждани от 
корейската война. така 
ще се компенсира не-

достигът, причинен от 
войната в украйна, и ще 
се създаде резерв при 
бъдещи конфликти.

володимир Зелен-

ски подписа законопро-

ект, който забранява на 
съдилищата да смек-

чават наказанието на 
военните за неподчи-

нение, неизпълнение на 
заповеди, заплахи към 
началника или насилие 
срещу него, дезертьор-

ство, самоволно напус-

кане на военна част или 
бойно поле. 

Още на стр. 12

Германия и САЩ въоръжават 
Украйна със свои танкове
ВашингтонувеличавапроизводствотонабойниснарядидониватаотКорейскатавойна

101-ва въздушнодесантна дивизия на саЩ, която е една от 
най-мощните в света, може да се прегрупира в румъния, след 
като във ввс базата “Михаил когълничану” край констанца 
пристигат генерал с две звезди и щабни офицери, за да коорди-

нират американските войски и оръжейни системи, пише в. “аде-

върул”. според анализатори, потърсени за коментар от издани-

ето, това е много важен ход. контраадмирал (р) д-р константин 
чоробя каза, че “ако се наложи, този двузвезден генерал ще бъде 
готов да командва цялата 101-ва дивизия (между 10 000 и 15 000 
войници) в румъния, а не само една бригада (около 4000 войни-

ци), каквато е разположена в момента”. 
“За да бъде готов за бой, той пристига в румъния заедно с щаб-

ните си офицери, които ще трябва да изпълнят жизненоважни за-

дачи. те ще провеждат серия от разузнавания на място, за да оп-

ределят спецификата на района, в който ще действат в случай на 
необходимост. те ще записват подробности за терена, климата и 
дори обичаите на местните. ако е необходимо, ще взаимодействат 
по-интензивно с румънските военни”, обясни чоробя.

Президентът на 
Перу Дина Болуарте 
призова за национал-

но примирие, докато 
хиляди протестиращи 
продължават да искат 
оставката й и про-

веждането на нови 
избори. "Призовавам 
моята скъпа страна 

към национално при-

мирие, за да позволим 
установяването на 
диалог, да определим 
дневния ред за всеки 
регион и да развием 
нашите градове. няма 
да се уморя да призо-

вавам за диалог, мир 
и единство", заяви Бо-

луарте на пресконфе-

ренция с чуждестран-

ни медии.
тя се извини ня-

колко пъти за убити-

те по време на про-

тестите, но изключи 
възможността да 
подаде оставка. "Ще 
си отида, след като 

свикаме общи избо-

ри. нямам намерение 
да оставам на власт", 
каза Болуарте. тя се 
надява конгресът да 
се съгласи през фев-

руари на предсрочни 
избори, които по план 
трябваше да се прове-

дат през април 2024 г.

Лидерът на Лейбъристка-

та партия на нова Зеландия - 
44-годишният крис Хипкинс, 
положи официално клетва 
като премиер след оставката 
на Джасинда ардърн. Партия-

та го избра за ръководител на 
правителството. Досега той 
беше министър и отговаряше 
за мерките срещу коронавиру-

са, образованието и държавни-

те служби. неговa заместничка 
е кармел сепулони - първият 
човек от местния аборигенски  

произход, назначаван на тази 
длъжност.

според допитване на теле-

визия "уан нюз" подкрепата 
за лейбъристите е спаднала 
от 40% в началото на минала-

та година до 33 на сто в края 
й. това означава, че няма да 
може да сформира мнозинство 
дори с традиционния си коа-

лиционен партньор Партия на 
Зелените на нова Зеландия, 
която получава подкрепата на 
9% от анкетираните.

властите в 20 американ-

ски щата, контролирани от 
републиканците, поискаха от 
федерален съдия да спре про-

грамата за подпомагане на ми-

грантите, съобщи телевизия 
си Би ес. 

според програмата до  
30 000 граждани на венецу-

ела, Хаити, никарагуа и куба 
могат да влизат в саЩ всеки 
месец за период от две годи-

ни с право на работа, ако в 
страната има лица с правото 
да ги поканят и ако мигранти-

те минат съответната провер-

ка. Отделно до 20 000 бежанци 
от Латинска америка и кари-

бите могат да кандидатстват 
за преместване в саЩ с право 
на постоянно пребиваване.

Близо 5 милиона мигранти 
са пресекли южната грани-

ца на саЩ, откакто Байдън 
стана президент през 2021 г., 
според данни на Граничната 
служба.

Президентът на Перу призова за диалог

20 щата с иск срещу  
мигрантската политика на Байдън

Президентът на венецуела николас Мадуро нарече турския 
си колега реджеп ердоган “голям брат” на страната си. Мадуро 
заяви това на среща в каракас с турска делегация, водена от ми-

нистъра на търговията Мехмет Мус.
Беше подписан меморандум за разбирателство между съвета 

за външноикономически отношения на турция и Международ-

ния център за индустриални инвестиции на венецуела.
Мадуро подчерта и значението на турската авиокомпания 

Turk Hava Yollar за развитието на връзките между двете страни. 
“винаги се радваме да видим напредъка на турция. Днес между 
двете страни има 7 полета на седмица”, отбеляза той.

“ердоган винаги е подкрепял венецуела в най-трудните го-

дини”, заяви Мадуро. и изрази благодарност към турция за ин-

вестициите в икономиката.

Пентагонът засилва 
присъствие в Румъния

Нова Зеландия  
има нов премиер

Ердоган е „голям брат”  
на Венецуела

СнимКаБТа
Поредни сблъсъци между протестиращи и полицаи в перуанската столица Лима. 
Президентката Дина Болуарте отново призова за прекратяване  
на безредиците и прикани недоволните към диалог
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“Докато аз съм дирек-

тор на националните от-

бори, чужд играч, с чужд 
паспорт, с друг цвят на 
кожата няма да играе.” 
това се зарече техниче-

ският директор на БФС 
Георги иванов-Гонзо. 

Легендарният нападател 
на “Левски” смята, че 
сред “лъвовете” трябва 
да бъдат налагани само 
българи.

във футбола е като на 
много места в държавата 
- на отговорни позиции 
се поставят хора, които 
не са за там. иванов е 
типичен пример. Дълги 
години той беше срещу 
Боби Михайлов и компа-

ния, но след като се уре-

ди с добър пост, заплата 
и служебна кола, мина 
от другата страна на ба-

рикадата. и започна да 
коли и беси.

вероятно Гонзо още 
не знае, че живеем в XXI 
век. няма значение бял 

ли си, черен или лилав. 
Щом имаш качества и 
покриваш всички изис-

квания, получаваш съот-

ветните права.
а хора на подобни 

публични позиции тряб-

ва да се съобразяват. не 
са в селския хоремаг, за 
да говорят, каквото ис-

кат, на по бира.
какво ли мислят в 

БФС по случая? Ще 
понесе ли иванов отго-

ворност, защото с лека 
ръка потъпка и без това 
накърненото реноме на 
федерацията?

“не на расизма!”. 
Под този лозунг мина 
Световното първенство 
в катар 2022. Целият 

футболен свят е от една-

та страна, а Гонзо - от 
другата, и говори, как-

вото иска. това, че не му 
харесват някои неща, е 
отделен въпрос. Фактът, 
че иванов е бил добър 
футболист или треньор, 
не му дава право да си 
позволява подобни вол-

ности. Гонзо единствено 
показа, че по-скоро е в 
отбора на расистите. а 
това е много грозно.

и дано от БФС да взе-

мат мерки. Защото какъв 
пример дават хора като 
Георги иванов на деца-

та? как би живял, на-

пример, в чужбина млад 
български футболист със 
съветите на Гонзо?...

След кашкавала и 
културата става лукс у 
нас. Билетите за предста-

вленията с американския 
актьор Джон Малкович в 
народния театър са от 50 
до 400 лева. За разлика от 
бедните гърци, които все 
са в криза, но са значител-

но по-добре от нас. и ще 
се наслаждават на Мал-

кович срещу четири пъти 
по-малко пари - между 5 и 
55 евро (10 и 110 лева).

Постановката е дъл-

гоочаквана. и онези, ко-

ито успеят да си купят 
билети за великото удо-

волствие да гледат “в 

самотата на памуковите 
полета”, ще са... Меж-

ду другото, част от тези 
хора почти никога не са 
стъпвали в театър. Ще го 
направят сега заради не-

изкоренимата от манта-

литета ни парвенющина. 
За да наситят срещите си 
със себеподобните след 
това с откровението: 
“Бях на Малкович... като 
гледах Малкович... а 
Малкович пък...” Други, 
независимо от дебелите 
си портфейли, ще оти-

дат да гледат Малкович 
ей тъй, за да се фукат. 
но не че са дали пари 
за билет, а само защото 
и това представление е 
възможност да покажат 
солидните си “връзки”, 
да се сдобият с покана 
и да гледат холивудска 
звезда за “без пари” или 
за “петдесетина лева”.

унизително тъжно е. 
По “онова време” може-

хме да гледаме имена от 
световна величина сре-

щу символични пари за 
билети. Доста често дори 

и безплатно. а сега?
Да, и културата стру-

ва пари, и актьорите ядат 
кашкавал. точно тези от 
ранга на Малкович си-

гурно залагат на отбрани 
селекции, и то значител-

но по-скъпи в сравнение 
с нашите имитиращи 
продукти.

Защо обаче “скъпото 
удоволствие” тук е не чак 
толкова скъпо в Гърция? 
или в Латвия? че дори 
и на Бродуей? Билетът 
за постановката в София 
струва повече от пътуване 
до атина плюс билет там. 
За същото представление, 
със същия актьорски със-

тав. в южната ни съсед-

ка постановката е спон-

сорирана от фондация 
“Онасис”. Организацията, 
създадена по настояване 
приживе на един от най-
богатите на XX век хора 
- аристотел Онасис, под-

помага гръцката култура. 
няколко пъти е помагала 
на националния театър 
на Гърция, за ремонта на 
сградата...

От народния театър 
казват, че представлени-

ето у нас не можело да 
се субсидира по никакъв 
начин и не разполагали 
с генерален спонсор. а 
и законът не насърчавал 
субсидирането на “подо-

бен тип изяви”.
Защо да не може чрез 

спонсорство подобен тип 
представления да станат 
достъпни до по-широк 
кръг от публиката? Защо 
се толерира спонсорство-

то, например, на фут-

болни отбори, конкурси 
за красота, тв сериали и 
фолк концерти, но не и 
на подобен тип театрални 
представления?

иначе държавата се 
превъзнася, че културата 
е национален приоритет. 
в същото време цените 
на билетите за театър, 
опера и кино растат. и 
въпреки че все по-труд-

но заделяме средства за 
кашкавал, салоните чес-

то са пълни. въпросът 
е докога ще харчим за 
лукс?

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА МИТНИЦИТЕ. На 
тази дата през 1953 г. в Брюксел 
с участието на представители 
на 17 държави се провежда пър-
вата официална сесия на Съвета 
за митническо сътрудничество, 
създаден през 1952 г. Негов правоприемник е Све-
товната митническа организация (1994). България 
се присъединява към Съвета за митническо съ-
трудничество на 4 юни 1973 г.

1891 - В СТАРА ЗАГОРА СЕ РАЖДА ДИМИТЪР 
ГЮДЖЕНОВ, ХУДОЖНИК (УМИРА 1979 Г.). Из-
вестен с картините си на военна 
и историческа тематика, често 
използвани за илюстрации в енци-
клопедии и учебници по българска 
история. Сред най-известните 
му картини са “Симеон Велики”, 
“Хан Аспарух преминава Дунав”, “Бой за Шипка” 
(на снимката) и др.

1891 - В ГЕРМАНИЯ СЕ РАЖДА НИКОЛАУС 
ОТО, ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1832 Г.). Създава че-
тиритактовия двигател, наречен 
от него отомотор. Изобретени-
ята му предизвикват революция 
в производството на топлинни 
машини, а внедрените открития 
в двигателя с вътрешно горене са 
останали като механика и работен процес до днес.

1925 - РАЖДА СЕ ПОЛ НЮМАН, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (УМИРА 2008 Г.). Носи-
тел на “Оскар”, “Златен глобус” (два 
пъти), “Еми” и наградата на фес-
тивала в Кан. Сред най-известните 
му филми са “Буч Касиди и Сънданс 
Кид”, “Ужилването”, “Играчът на 
билярд”, “Цветът на парите” и др.

1928 - В ПАРИЖ СЕ РАЖДА РОЖЕ ВАДИМ, 
ФРЕНСКИ РЕЖИСЬОР (УМИРА 2000 Г.). Истин-
ското му име е Роже Владимир Пле-
мянников. Лансира Бриджит Бардо 
с филма “И бог създаде жената”. 
Умението му да намира най-краси-
вите жени, да ги превръща в звезди, 
да ги обича и след това да ги “пусне 
на свобода” е неговият талант. Бил е 
женен, освен за Бардо, за Анет Стройберг, Джейн 
Фонда, Катрин Шнайдер, Мари-Кристин Баро и 
има извънбрачно дете от Катрин Деньов. Всички 
те присъстват на погребението му в Париж.

1968 - УМИРА НИКОЛА ФУРНАДЖИЕВ, ПОЕТ 
(Р. 1903 Г.). В списанието на Георги 
Бакалов “Нов път” заедно с Ангел 
Каралийчев и Асен Разцветников 
публикува най-добрите творби на 
септемврийската литература. Сред 
най-известните му произведения са 
поемата “Сватба”, стихосбирките 
“Пролетен вятър”, “Дъга” и др.

1975 - УМИРА ЛЮБОВ ОРЛОВА, РУСКА АК-
ТРИСА (Р. 1902 Г.). Първата звез-
да на съветското кино и първата 
народна актриса на СССР, идол на 
публиката от 30-те до 50-те годи-
ни на миналия век. Участва предим-
но в музикални комедии. Сред по-из-
вестните й ленти са “Волга-Волга”, 
“Цирк”, “Веселите момчета” и др.

1980 - УМИРА ГЕОРГИ КАРАСЛАВОВ, ПИСА-
ТЕЛ (Р. 1904 Г.). Започва да публикува 
през 20-те години на миналия век. Пър-
вата му книга е “Уличници” (1926), 
която пресъздава живота на децата 
от бедните градски покрайнини. В 
обемното му и жанрово богато твор-
чество изпъкват романите “Снаха” и 
“Татул”. Главен секретар и председател на Съюза 
на българските писатели (1958-1962), избран за 
академик (1961).
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Доц.Д-рКрАСИМИрААЛЕКСАНДроВА:

Всеки, който твърди, че биб лиотеките са отживелица, 
нека заповяда в Националн ата библиотека

  ᄑ
 

Интервю на  
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

n Доц. Александрова, пред-
седателят на Комисията по 
културата и медиите в НС 
Иван Ченчев, депутат от 
“БСП за България”, няколко 
пъти изтъкна “острата нужда 
от разширяване на книгохрани-
лището в Националната биб-
лиотека”. Наскоро той съобщи, 
че е поискал среща с областния 
управител на София и че има 
конкретно предложение за 
сграда. Смятате ли, че това 
би разрешило един от основ-
ните проблеми, които стоят 
пред Националната библио-
тека? 

- това е изключително се-

риозен въпрос, който беше по-

ставян за разискване в коми-

сията по култура. Приятно съм 
впечатлена от председателя г-н 
ченчев, който прояви сериозна 
съпричастност към този дъл-

гогодишен проблем и лично 
отношение в търсенето на въз-
можности за решаването му. 
При строежа на новата сграда 
на националната библиотека 
в проекта на архитектите иван 
васильов и Димитър Цолов е 
било заложено изграждане на 
книгохранилища в Докторската 
градина. но предвид многото 
обстоятелства, които са създа-

вали пречки през годините, през 
1953 г., когато официално е от-

крита новата сграда, тя вече е 
била недостатъчна като площ. и 
този сериозен проблем продъл-

жава да стои.
имаме няколко изнесени 

хранилища. едното е в с. Бог-
данлия, стопанисва го община 
елин Пелин, то е под наем, след 

извършен ремонт през измина-

лите две години е в сравнително 
добро състояние. Другото е в кв. 
“изгрев” - то е с неизяснен ста-

тут по отношение на собстве-

ността. иначе е добър вариант, 
тъй като е на територията на 
София и е най-удобно, за да мо-

жем оперативно да обслужваме 
нашите читатели. От две години 
стопанисваме и полагаме уси-

лия да влезе във функциите на 
книгохранилище една сграда на 
територията на Плевен. 

това са изключително се-

риозни казуси, които трябва да 
намерят решение. на този етап 
нашите погледи и очаквания са 
насочени към държавата, в част-

ност към Министерството на 
културата, комисията по култу-

ра в нС, областния управител, 
за да влезем в реален диалог и 
да стигнем до крайно решение, 
което да започнем да осъщест-

вяваме. 
n През 2019 г. Обществе-

ният съвет към НБКМ обсъ-
ди предложение да се разшири 
библиотеката със закрита 
градина за читални, а освобо-
дените помещения да бъдат 
използвани за книгохранили-
ща. Има ли развитие тази 
идея? 

- Продължаваме да комен-

тираме с Обществения съвет, 
чиято подкрепа имаме, различ-

ни възможности, начини, сред-

ства и форми, чрез които този 
диалог да продължи. важно е 
да се допълни още нещо: вяр-

но е, че има нужда от помеще-

ния за книгохранилища, но са 
необходими и пространства за 
събития. Библиотеката в своята 
съвременна битност е място за 
пребиваване; място, където по-

лучаваш знания, информация, 
култура; където можеш да об-

щуваш с интересни личности; 
да я използваш като среда, в 
която да работиш. в културния 

ни календар постоянно има съ-

бития, които привличат широка 
аудитория. 

n Средствата, които се 
отделят от държавния бю-
джет за НБКМ като инсти-
тут с национално значение, 
достатъчни ли са за всички 
дейности, както и за основ-
ни и спешни ремонти, и др.? 
Може ли да кандидатствате 
по програми за финансиране на 
проекти и други инициативи? 
Имате ли спомоществувате-
ли, дарители не само на ценни 
издания, но и на средства? 

- Средствата, които осигу-

рява държавният бюджет, се 
формират на база стандарт и 
издръжка на една щатна брой-

ка. така е с националната и с 
всички регионални библиотеки 
в страната. например: в наци-

оналната библиотека общият 
щатен персонал е 206 души, със 
стандарта, който се определя 
ежегодно, се формира бюдже-

тът за издръжка, за капиталови 
разходи и за възнаграждения 
на работещите в библиотеката. 
в последните години със задо-

волство отбелязвам, че всяка 
година библиотеката получава 
допълнителни средства от дър-

жавния бюджет, в някои случаи 
с постановления на МС, други 
- чрез Мк, с осигуряване на до-

пълнителни средства. това даде 
възможност да бъдат извърше-

ни множество ремонти през по-

следните години - на покривните 
пространства, на оберлихтите, 
цялостна подмяна на дограмите 
в книгохранилищата, в админи-

стративната част и в читалните, 
обновяване на интериора. това 
са скъпоструващи дейности, 
които може да се осъществят 
само с подкрепата на нашия 
принципал Министерството на 
културата, която е осезателна и 
резултатите са реални. 

като всяко юридическо 
лице имаме възможност да кан-

дидатстваме за финансиране 
на проекти и да търсим начини 
за намиране на допълнителни 
средства. не са малко и дарения-

та, които влизат в библиотеката, 
от частни лица или организации, 
от една страна, предоставяне на 
книги, периодични издания, от 
друга, се осигуряват средства за 
техника, за ремонти. 

n Колко са новите постъ-
пления в библиотеката през 
2022 г.?

- През 2022 г. във фонда на 
библиотеката са постъпили бли-

зо 60 000 библиотечни единици, 
ориентировъчно - по депозит са 
около 52 000, от покупка - 3200, 
по международен книгообмен 
сме получили около 2100 изда-

ния и от дарения - около 2000 
документа. в библиотеката от 
всяко заглавие постъпват по два 
екземпляра - единият влиза в ос-

новния фонд и се ползва от чи-

тателите, другият се съхранява в 
архива на българската книжни-

на. изданията, които подбираме 
при покупка и дарения, внима-

телно съобразяваме с профила 
ни на обществена библиотека, 
като акцентът е върху хумани-

таристиката. 
n А колко са читателите, 

регистрирани през миналата 
година? 

- За миналата година са 23 865, 
с около 1000 повече от 2021 г.; 
мъжете са близо 44 000, жените са 
39 000. По отношение на възрастта 
- много положителна тенденция, 
особено след края на пандемия-

та, е преобладаващият брой на 
студентите, на младите хора. 
имаме 7 читални с 270 места, 
изключително приятно впечат-

ление прави, че са заети предим-

но от млади хора. При избора на 
документите, които се ползват, 
преобладава хуманитаристиката 
- обществени науки, литература, 
история, езикознание, изкуство, 
философия. Затова и читалните 
с хуманитаристика са най-пъл-

ни. изключително активни са 

нашите чуждестранни потреби
тели, които идват, за да ползват 
в първа читалня ръкописи, ред
ки и ценни издания. 

наред с посещенията на 
място, особено след уроците на 
пандемията, развихме изклю
чително много виртуалните 
услуги. Съотношението между 
потребители на място и онлайн 
също е доста интересно - около 
30 000 са редовните потребите
ли на място, а онлайн услугите 
ни ползват 53 000 потребители 
от цял свят. 

n С какви ценни издания се 
сдоби библиотеката? 

- С трепет се запознахме с 
изданията, които бяха дарени от 
библиотеки на проф. чирков, на 
асен Златаров, на вера Ганчева 
и много други. използвам слу
чая да благодаря на близките, на 
нашите дарители, че проявиха 
разбиране и някои от изданията, 
които не са свързани с потребно
стите на нБкМ, бяха предоста
вени на библиотеки в София и в 
страната. 

n По-възрастните чита
тели са свикнали да следят 
периодичните издания и си
гурно разчитат на вас, за да 
продължат да са добре инфор
мирани. 

- аудиторията от по-въз
растни читатели, които от го
дини знаят, че това е мястото, 
в което ще прочетат любимия 
си вестник, ще се срещнат със 
свои приятели, ще поговорят 
с колегите от библиотеката на 
различни теми, е много активна. 
трябва да подчертая, че регис
трацията в библиотеката е без
платна, което е изключителна 
възможност и вероятно е една 
от причините за трайния ръст на 
читателите. имаше рязко покач
ване на техния брой точно в пан
демичните години, когато хора
та търсеха начини да съхранят и 
здравето, и психиката си. тогава 
ръстът на читателите за една го
дина се беше увеличил с 5000. 
Обособили сме и пространства 
за отдих и за срещи. всеки, кой
то твърди, че библиотеките са 
отживелица, нека заповяда в 
националната библиотека и да 
види реалността. 

n Вие сте експерт и по ди
гитализация на библиотечните 
колекции. Как върви този процес 
в Националната библиотека? 

- всяка година подготвяме 
план за дигитализиране, като 
акцентът е върху специалните 
колекции, славянски ръкописи, 
османо-турските ръкописи, кар
тография, музикални издания. 
Предвид факта, че фондът ни е 
около осем и половина милиона 
библиотечни единици, можете 
да си представите какъв обем 
от работа предстои. все още 
като цяло може да се каже, че 
дигитализацията на фонда ни 
изостава, но тя изостава в ця
лата страна, което е сериозен 
проблеми. Дълбокото ми убеж
дение е, че това се дължи на фа
кта, че държавата все още не се 
е намесила активно в този про
цес. трябва да се координират 
дейностите по дигитализация. 
когато те се централизират, ще 
може да се ускорят процесите; 
от друга страна, ще се ограничи 
дублирането на дигитализирани 
документи, а вниманието ще 
може да се насочи върху качест
вото. важно е в регионалните 
библиотеки да се дигитализират 
краеведските колекции, защото 
те са уникални. 

в нашия дигитален център 
преди две години беше доставен 
по проект BG05M2OP001-1.001-
0001 “изграждане и развитие на 
център за върхови постижение 
“наследство БГ” нов планетарен 
скенер 12s Suprascan Quartaza 
A1, с който броят им нарасна на 
пет. Паралелно с техническото 
обезпечаване на дейностите по 
дигитализация, търсим начини 
да увеличим броя на специали
стите, които да работят. тези 
дни имах много обнадеждаващ 
разговор с фирма, която е гото
ва да ни предостави под наем 
още два планетарни скенера. но 
при сегашния начин на работа 
- фрагментирано, всяка библио
тека за себе си, се хаби излишна 
енергия. 

Особено се гордеем с про
екта с “Матица черногорска”, 
който подготвяхме три години. 
Благодарни сме за активното 
посредничество на посланик 

Меглена Плугчиева. Финалът 
беше блестящото издание на 
Божидар вукович Подгорича
нин - “Празничен миней” от 
1538 г., който съхраняваме в 
националната библиотека. Ди
гитализирахме го, предостави
хме го на колегите в “Матица 
черногорска” и с финансовата 
подкрепа на общината на Под
горица там беше издадено това 
прекрасно издание. 

n Какви съвременни при
добивки имате за поддържа
нето и възстановяването на 
книгите? 

- едно от нещата, на които 
ни научи пандемията, е да въз
приемем съвременни подходи, 
свързани със запазване на доку
менталното ни наследство, с ка
чеството на обслужване на по
требителите, с дезинфекцията на 
документите. в библиотечната 
работа се използват устройства, 
чрез които за 30 секунди успя
ваме да обработим документа и 
той може да бъде даден на след
ващия читател. Преди се обосо
бяваха изолатори, в които кни
гите се оставяха да отлежават по 
2 седмици, за да бъдем сигурни, 
че няма да се предаде зараза. ка
мерата “аноксия”, създадена от 
българин и монтирана през 2016 
г. в националната библиотека, 
също ни дава големи възмож
ности за осигуряване на дълъг 
живот на книгите. насочили сме 
своето внимание основно върху 
редките и ценни издания, върху 
ръкописните ни сбирки - там 
документите преминават през 
екологичен процес на обработ
ка, който дава възможност да 
бъдат напълно обезпаразитени. 
нашата страна е единствената 
на Балканите, която притежава 
такава камера; има я и в българ
ския манастир в атон. 

n Като университетски 
преподавател какви са Ваши
те наблюдения по отношение 
на интереса към професия
та на библиотекаря? Какво 
трябва да се направи, за да бъ
дат привлечени повече млади 
хора? 

- Много сериозен въпрос. 
ние сме едно поколение, което 
скоро ще трябва да се оттегли 
и, след като сме отдали живота 
и енергията си за българска
та култура, за библиотеките, 
няма как да не мислим кои ще 
дойдат след нас. Младите хора 
определено проявяват интерес 
към професията, но това, кое
то ги задържа в нея за кратко, 
е сериозният финансов про
блем. Заплатите в нашата сфера 
изостават драстично. колкото и 
да се опитваме със собствени 
усилия да осигурим по-добро 
финансиране, за да бъде про
фесията ни конкурентна, за 
жалост, не успяваме. Миналата 
година имаше 15% увеличение 
на заплатите, което в контекста 
на динамиката на инфлацията 
беше изядено в края на годи
ната. недопустимо е магистри, 
хора с опит, с изключителни 

компетенции, чиято експертиза 
се търси на много високо ниво, 
да се догонват с минималната 
заплата и разликата между нея 
и тяхното възнаграждение да 
бъде към 200 лева... разбира се, 
не всичко е пари, но тези хора, 
за да създадат семейства, да 
имат самочувствие, трябва да 
имат финансовото спокойствие, 
за да можем да създадем от тях 
добри професионалисти, добри 
изследователи. 

През септември 2022 г. за
почнахме съвместно със Со
фийския университет програма 
за следдипломна квалификация. 
тя е ориентирана към подготов
ка на експерти, които да насочат 
своите усилия към Османския 
архив в националната библио
тека. всички говорим с гордост 
по различни поводи, че това е 
третият по големина архив в 
света. чудесно! Само че, за да 
бъде той дигитализиран, разче
тен, обработен, не е достатъчна 
само техниката, а са необходи
ми добре подготвени експерти. 
в програмата за следдипломна 
квалификация се записаха чети
рима специалисти от Су, някои 
от тях доктори. имаме надежда, 
че когато след 2 години тяхното 
обучение приключи, ще успеем 
да ги задържим и да ги мотиви
раме да работят в библиотеката. 
такива експерти се създават из
ключително трудно и са много, 
много високоплатени. ако ус
пеем на този етап със собствени 
усилия да възстановим школата 
от османисти, която е същест
вувала и се е изгубила именно 
поради липса на приемственост, 
това ще даде огромни шансове 
да опазим съкровището, което 
съхраняваме в националната 
библиотека с Османския архив, 
и да не се налага да търсим чуж
да помощ. това трябва да бъде 
наш, български приоритет и 
въпрос на национална отговор
ност. 

n Дълго време сте ръко
водила Регионалната библио
тека “Стилиян Чилингиров” 
в Шумен. Добре познавате 
проблемите и трудностите, 
които изпитват тези инсти
тути в страната. 

- регионалната библиотека 
в Шумен ми е като дете, тя е 
любов завинаги, девет години 
съм била там - време, в което 

се случиха много хубави неща 
и продължават да се случват. 
Миналата година присъствах на 
100-годишнината от създаване
то на библиотеката, благодарна 
съм на колегите, че полагат уси
лия да се продължи и да се съх
рани традицията. Проблемите 
не са малко. всички регионални 
библиотеки имат нужда от фи
нансова подкрепа. разбира се, те 
са обвързани и с местната власт 
и се надявам предстоящите из
бори да не рефлектират негатив
но върху тяхната дейност. това 
са сложни икономически и по
литически процеси и, за жалост, 
много често библиотеките не 
влизат в обсега на приоритетите 
и на политиците, и на властима
щите. а е доказано във времето, 
че библиотеките само могат да 
бъдат от полза на всички, ако се 
намерят правилни подходи за 
използване на техните инфор
мационни ресурси. 

n През декември се навърш
ват 145 години от създаване
то на Народната библиотека 
и 70 години от откриването 
на новата й сграда, в която се 
помещава до днес. Имате ли 
вече идеи за някои събития, с 
които ще отбележите двете 
годишнини? 

- кулминацията ще бъде в 
края на годината, когато под
готвяме кръгла маса на тема 
“устойчивото развитие на биб
лиотеките” и изложба, обвър
зана с темата за дарителството. 
През цялата година ще говорим 
за книгите на дарителите - по
стъпления във фонда на библи
отеката за периода от 140-ата 
до 145-ата й година, като всеки 
месец ще показваме нови изда
ния. Ще подготвим издание с 
т.нар. Перли в короната - ценни 
издания от фонда на библио
теката. Отделяме внимание и 
на младата аудитория и въ
преки че в нБкМ няма детски 
отдел, ще поканим деца в зала 
“история на книгата”, където 
е библиотечната класна стая. 
Ще работим по проект по нор
вежката програма “единство в 
различието” - ще се срещаме с 
деца от различни етноси и ще 
говорим за книги, за четене, за 
изкуство. това е малка част от 
акцентите в нашата празнична 
програма. 
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Всеки, който твърди, че биб лиотеките са отживелица, 
нека заповяда в Националн ата библиотека

n Доц. Александрова, пред
седателят на Комисията по 
културата и медиите в НС 
Иван Ченчев, депутат от 
“БСП за България”, няколко 
пъти изтъкна “острата нужда 
от разширяване на книгохрани
лището в Националната биб
лиотека”. Наскоро той съобщи, 
че е поискал среща с областния 
управител на София и че има 
конкретно предложение за 
сграда. Смятате ли, че това 
би разрешило един от основ
ните проблеми, които стоят 
пред Националната библио
тека? 

- това е изключително се
риозен въпрос, който беше по
ставян за разискване в коми
сията по култура. Приятно съм 
впечатлена от председателя г-н 
ченчев, който прояви сериозна 
съпричастност към този дъл
гогодишен проблем и лично 
отношение в търсенето на въз
можности за решаването му. 
При строежа на новата сграда 
на националната библиотека 
в проекта на архитектите иван 
васильов и Димитър Цолов е 
било заложено изграждане на 
книгохранилища в Докторската 
градина. но предвид многото 
обстоятелства, които са създа
вали пречки през годините, през 
1953 г., когато официално е от
крита новата сграда, тя вече е 
била недостатъчна като площ. и 
този сериозен проблем продъл
жава да стои.

имаме няколко изнесени 
хранилища. едното е в с. Бог
данлия, стопанисва го община 
елин Пелин, то е под наем, след 

извършен ремонт през измина
лите две години е в сравнително 
добро състояние. Другото е в кв. 
“изгрев” - то е с неизяснен ста
тут по отношение на собстве
ността. иначе е добър вариант, 
тъй като е на територията на 
София и е най-удобно, за да мо
жем оперативно да обслужваме 
нашите читатели. От две години 
стопанисваме и полагаме уси
лия да влезе във функциите на 
книгохранилище една сграда на 
територията на Плевен. 

това са изключително се
риозни казуси, които трябва да 
намерят решение. на този етап 
нашите погледи и очаквания са 
насочени към държавата, в част
ност към Министерството на 
културата, комисията по култу
ра в нС, областния управител, 
за да влезем в реален диалог и 
да стигнем до крайно решение, 
което да започнем да осъщест
вяваме. 

n През 2019 г. Обществе
ният съвет към НБКМ обсъ
ди предложение да се разшири 
библиотеката със закрита 
градина за читални, а освобо
дените помещения да бъдат 
използвани за книгохранили
ща. Има ли развитие тази 
идея? 

- Продължаваме да комен
тираме с Обществения съвет, 
чиято подкрепа имаме, различ
ни възможности, начини, сред
ства и форми, чрез които този 
диалог да продължи. важно е 
да се допълни още нещо: вяр
но е, че има нужда от помеще
ния за книгохранилища, но са 
необходими и пространства за 
събития. Библиотеката в своята 
съвременна битност е място за 
пребиваване; място, където по
лучаваш знания, информация, 
култура; където можеш да об
щуваш с интересни личности; 
да я използваш като среда, в 
която да работиш. в културния 

ни календар постоянно има съ
бития, които привличат широка 
аудитория. 

n Средствата, които се 
отделят от държавния бю
джет за НБКМ като инсти
тут с национално значение, 
достатъчни ли са за всички 
дейности, както и за основ
ни и спешни ремонти, и др.? 
Може ли да кандидатствате 
по програми за финансиране на 
проекти и други инициативи? 
Имате ли спомоществувате
ли, дарители не само на ценни 
издания, но и на средства? 

- Средствата, които осигу

рява държавният бюджет, се 
формират на база стандарт и 
издръжка на една щатна брой
ка. така е с националната и с 
всички регионални библиотеки 
в страната. например: в наци
оналната библиотека общият 
щатен персонал е 206 души, със 
стандарта, който се определя 
ежегодно, се формира бюдже
тът за издръжка, за капиталови 
разходи и за възнаграждения 
на работещите в библиотеката. 
в последните години със задо
волство отбелязвам, че всяка 
година библиотеката получава 
допълнителни средства от дър

жавния бюджет, в някои случаи 
с постановления на МС, други 
- чрез Мк, с осигуряване на до-

пълнителни средства. това даде 
възможност да бъдат извърше-

ни множество ремонти през по-

следните години - на покривните 
пространства, на оберлихтите, 
цялостна подмяна на дограмите 
в книгохранилищата, в админи-

стративната част и в читалните, 
обновяване на интериора. това 
са скъпоструващи дейности, 
които може да се осъществят 
само с подкрепата на нашия 
принципал Министерството на 
културата, която е осезателна и 
резултатите са реални. 

като всяко юридическо 
лице имаме възможност да кан-

дидатстваме за финансиране 
на проекти и да търсим начини 
за намиране на допълнителни 
средства. не са малко и дарения-

та, които влизат в библиотеката, 
от частни лица или организации, 
от една страна, предоставяне на 
книги, периодични издания, от 
друга, се осигуряват средства за 
техника, за ремонти. 

n Колко са новите постъ-
пления в библиотеката през 
2022 г.?

- През 2022 г. във фонда на 
библиотеката са постъпили бли-

зо 60 000 библиотечни единици, 
ориентировъчно - по депозит са 
около 52 000, от покупка - 3200, 
по международен книгообмен 
сме получили около 2100 изда-

ния и от дарения - около 2000 
документа. в библиотеката от 
всяко заглавие постъпват по два 
екземпляра - единият влиза в ос-

новния фонд и се ползва от чи-

тателите, другият се съхранява в 
архива на българската книжни-

на. изданията, които подбираме 
при покупка и дарения, внима-

телно съобразяваме с профила 
ни на обществена библиотека, 
като акцентът е върху хумани-

таристиката. 
n А колко са читателите, 

регистрирани през миналата 
година? 

- За миналата година са 23 865, 
с около 1000 повече от 2021 г.; 
мъжете са близо 44 000, жените са 
39 000. По отношение на възрастта 
- много положителна тенденция, 
особено след края на пандемия-

та, е преобладаващият брой на 
студентите, на младите хора. 
имаме 7 читални с 270 места, 
изключително приятно впечат-

ление прави, че са заети предим-

но от млади хора. При избора на 
документите, които се ползват, 
преобладава хуманитаристиката 
- обществени науки, литература, 
история, езикознание, изкуство, 
философия. Затова и читалните 
с хуманитаристика са най-пъл-

ни. изключително активни са 

нашите чуждестранни потреби-

тели, които идват, за да ползват 
в първа читалня ръкописи, ред-

ки и ценни издания. 
наред с посещенията на 

място, особено след уроците на 
пандемията, развихме изклю-

чително много виртуалните 
услуги. Съотношението между 
потребители на място и онлайн 
също е доста интересно - около 
30 000 са редовните потребите-

ли на място, а онлайн услугите 
ни ползват 53 000 потребители 
от цял свят. 

n С какви ценни издания се 
сдоби библиотеката? 

- С трепет се запознахме с 
изданията, които бяха дарени от 
библиотеки на проф. чирков, на 
асен Златаров, на вера Ганчева 
и много други. използвам слу-

чая да благодаря на близките, на 
нашите дарители, че проявиха 
разбиране и някои от изданията, 
които не са свързани с потребно-

стите на нБкМ, бяха предоста-

вени на библиотеки в София и в 
страната. 

n По-възрастните чита-
тели са свикнали да следят 
периодичните издания и си-
гурно разчитат на вас, за да 
продължат да са добре инфор-
мирани. 

- аудиторията от по-въз-
растни читатели, които от го-

дини знаят, че това е мястото, 
в което ще прочетат любимия 
си вестник, ще се срещнат със 
свои приятели, ще поговорят 
с колегите от библиотеката на 
различни теми, е много активна. 
трябва да подчертая, че регис-

трацията в библиотеката е без-
платна, което е изключителна 
възможност и вероятно е една 
от причините за трайния ръст на 
читателите. имаше рязко покач-

ване на техния брой точно в пан-

демичните години, когато хора-

та търсеха начини да съхранят и 
здравето, и психиката си. тогава 
ръстът на читателите за една го-

дина се беше увеличил с 5000. 
Обособили сме и пространства 
за отдих и за срещи. всеки, кой-

то твърди, че библиотеките са 
отживелица, нека заповяда в 
националната библиотека и да 
види реалността. 

n Вие сте експерт и по ди-
гитализация на библиотечните 
колекции. Как върви този процес 
в Националната библиотека? 

- всяка година подготвяме 
план за дигитализиране, като 
акцентът е върху специалните 
колекции, славянски ръкописи, 
османо-турските ръкописи, кар-

тография, музикални издания. 
Предвид факта, че фондът ни е 
около осем и половина милиона 
библиотечни единици, можете 
да си представите какъв обем 
от работа предстои. все още 
като цяло може да се каже, че 
дигитализацията на фонда ни 
изостава, но тя изостава в цяла-

та страна, което е сериозен про-

блем. Дълбокото ми убеждение 
е, че това се дължи на факта, 
че държавата все още не се е 
намесила активно в този про-

цес. трябва да се координират 
дейностите по дигитализация. 
когато те се централизират, ще 
може да се ускорят процесите; 
от друга страна, ще се ограничи 
дублирането на дигитализирани 
документи, а вниманието ще 
може да се насочи върху качест-

вото. важно е в регионалните 
библиотеки да се дигитализират 
краеведските колекции, защото 
те са уникални. 

в нашия дигитален център 
преди две години беше доставен 
по проект BG05M2OP001-1.001-
0001 “изграждане и развитие на 
център за върхови постижения 
“наследство БГ” нов планетарен 
скенер 12s Suprascan Quartaza 
A1, с който броят им нарасна на 
пет. Паралелно с техническото 
обезпечаване на дейностите по 
дигитализация, търсим начини 
да увеличим броя на специали-

стите, които да работят. тези 
дни имах много обнадеждаващ 
разговор с фирма, която е гото-

ва да ни предостави под наем 
още два планетарни скенера. но 
при сегашния начин на работа 
- фрагментирано, всяка библио-

тека за себе си, се хаби излишна 
енергия. 

Особено се гордеем с про-

екта с “Матица черногорска”, 
който подготвяхме три години. 
Благодарни сме за активното 
посредничество на посланик 

Меглена Плугчиева. Финалът 
беше блестящото издание на 
Божидар вукович Подгорича-

нин - “Празничен миней” от 
1538 г., който съхраняваме в 
националната библиотека. Ди-

гитализирахме го, предостави-

хме го на колегите в “Матица 
черногорска” и с финансовата 
подкрепа на общината на Под-

горица там беше издадено това 
прекрасно издание. 

n Какви съвременни при-
добивки имате за поддържа-
нето и възстановяването на 
книгите? 

- едно от нещата, на които 
ни научи пандемията, е да въз-
приемем съвременни подходи, 
свързани със запазване на доку-

менталното ни наследство, с ка-

чеството на обслужване на по-

требителите, с дезинфекцията на 
документите. в библиотечната 
работа се използват устройства, 
чрез които за 30 секунди успя-

ваме да обработим документа и 
той може да бъде даден на след-

ващия читател. Преди се обосо-

бяваха изолатори, в които кни-

гите се оставяха да отлежават по 
2 седмици, за да бъдем сигурни, 
че няма да се предаде зараза. ка-

мерата “аноксия”, създадена от 
българин и монтирана през 2016 
г. в националната библиотека, 
също ни дава големи възмож-

ности за осигуряване на дълъг 
живот на книгите. насочили сме 
своето внимание основно върху 
редките и ценни издания, върху 
ръкописните ни сбирки - там 
документите преминават през 
екологичен процес на обработ-

ка, който дава възможност да 
бъдат напълно обезпаразитени. 
нашата страна е единствената 
на Балканите, която притежава 
такава камера; има я и в българ-

ския манастир в атон. 
n Като университетски 

преподавател какви са Ваши-
те наблюдения по отношение 
на интереса към професия-
та на библиотекаря? Какво 
трябва да се направи, за да бъ-
дат привлечени повече млади 
хора? 

- Много сериозен въпрос. 
ние сме едно поколение, което 
скоро ще трябва да се оттегли 
и, след като сме отдали живота 
и енергията си за българска-

та култура, за библиотеките, 
няма как да не мислим кои ще 
дойдат след нас. Младите хора 
определено проявяват интерес 
към професията, но това, кое-

то ги задържа в нея за кратко, 
е сериозният финансов про-

блем. Заплатите в нашата сфера 
изостават драстично. колкото и 
да се опитваме със собствени 
усилия да осигурим по-добро 
финансиране, за да бъде про-

фесията ни конкурентна, за 
жалост, не успяваме. Миналата 
година имаше 15% увеличение 
на заплатите, което в контекста 
на динамиката на инфлацията 
беше изядено в края на годи-

ната. недопустимо е магистри, 
хора с опит, с изключителни 

компетенции, чиято експертиза 
се търси на много високо ниво, 
да се догонват с минималната 
заплата и разликата между нея 
и тяхното възнаграждение да 
бъде към 200 лева... разбира се, 
не всичко е пари, но тези хора, 
за да създадат семейства, да 
имат самочувствие, трябва да 
имат финансовото спокойствие, 
за да можем да създадем от тях 
добри професионалисти, добри 
изследователи. 

През септември 2022 г. за-

почнахме съвместно със Со-

фийския университет програма 
за следдипломна квалификация. 
тя е ориентирана към подготов-

ка на експерти, които да насочат 
своите усилия към Османския 
архив в националната библио-

тека. всички говорим с гордост 
по различни поводи, че това е 
третият по големина архив в 
света. чудесно! Само че, за да 
бъде той дигитализиран, разче-

тен, обработен, не е достатъчна 
само техниката, а са необходи-

ми добре подготвени експерти. 
в програмата за следдипломна 
квалификация се записаха чети-

рима специалисти от Су, някои 
от тях доктори. имаме надежда, 
че когато след 2 години тяхното 
обучение приключи, ще успеем 
да ги задържим и да ги мотиви-

раме да работят в библиотеката. 
такива експерти се създават из-
ключително трудно и са много, 
много високоплатени. ако ус-

пеем на този етап със собствени 
усилия да възстановим школата 
от османисти, която е същест-

вувала и се е изгубила именно 
поради липса на приемственост, 
това ще даде огромни шансове 
да опазим съкровището, което 
съхраняваме в националната 
библиотека с Османския архив, 
и да не се налага да търсим чуж-

да помощ. това трябва да бъде 
наш, български приоритет и 
въпрос на национална отговор-

ност. 
n Дълго време сте ръко-

водила Регионалната библио-
тека “Стилиян Чилингиров” 
в Шумен. Добре познавате 
проблемите и трудностите, 
които изпитват тези инсти-
тути в страната. 

- регионалната библиотека 
в Шумен ми е като дете, тя е 
любов завинаги, девет години 
съм била там - време, в което 

се случиха много хубави неща 
и продължават да се случват. 
Миналата година присъствах на 
100-годишнината от създаване-

то на библиотеката, благодарна 
съм на колегите, че полагат уси-

лия да се продължи и да се съх-

рани традицията. Проблемите 
не са малко. всички регионални 
библиотеки имат нужда от фи-

нансова подкрепа. разбира се, те 
са обвързани и с местната власт 
и се надявам предстоящите из-
бори да не рефлектират негатив-

но върху тяхната дейност. това 
са сложни икономически и по-

литически процеси и, за жалост, 
много често библиотеките не 
влизат в обсега на приоритетите 
и на политиците, и на властима-

щите. а е доказано във времето, 
че библиотеките само могат да 
бъдат от полза на всички, ако се 
намерят правилни подходи за 
използване на техните инфор-

мационни ресурси. 
n През декември се навърш-

ват 145 години от създаване-
то на Народната библиотека 
и 70 години от откриването 
на новата й сграда, в която се 
помещава до днес. Имате ли 
вече идеи за някои събития, с 
които ще отбележите двете 
годишнини? 

- кулминацията ще бъде в 
края на годината, когато под-

готвяме кръгла маса на тема 
“устойчивото развитие на биб-

лиотеките” и изложба, обвър-

зана с темата за дарителството. 
През цялата година ще говорим 
за книгите на дарителите - по-

стъпления във фонда на библи-

отеката за периода от 140-ата 
до 145-ата й година, като всеки 
месец ще показваме нови изда-

ния. Ще подготвим издание с 
т.нар. Перли в короната - ценни 
издания от фонда на библио-

теката. Отделяме внимание и 
на младата аудитория и въ-

преки че в нБкМ няма детски 
отдел, ще поканим деца в зала 
“история на книгата”, където 
е библиотечната класна стая. 
Ще работим по проект по нор-

вежката програма “единство в 
различието” - ще се срещаме с 
деца от различни етноси и ще 
говорим за книги, за четене, за 
изкуство. това е малка част от 
акцентите в нашата празнична 
програма. Издания на Националната библиотека през 2022 г.

Снимкинационалнабиблиотека“Св.Св.кирилиметодий”
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Не от вчера се говори, че 
войната в украйна е между 
саЩ и русия. Не от вчера се 
говори, че тя може да стигне 
и до ядрен вариант, колкото и 
това сега да изглежда страхови-
то и невероятно. 

Но ето, че тя наистина на-
влиза във фазата на ядрената 
заплаха. точно това означава 
постът отпреди дни в телеграм 
канала на вячеслав володин, 
председател на руската Дър-
жавна дума. “ако вашингтон 
и страните от Нато доставят 
оръжия, които ще бъдат из-
ползвани за нанасяне на удари 
по цивилни градове и опити за 
превземане на нашите терито-
рии, както те заплашват, това 
ще доведе до ответни мерки, 
използващи по-мощни оръ-
жия.” володин обаче не свърш-
ва дотук и вдига още по-високо 
летвата на предупреждението. 
обръщайки се към парламенти-
те на саЩ, Германия, франция 
и други държави от Запада, той 
изтъква, че “предвид техноло-
гичното превъзходство на ру-
ските оръжия, чуждестранните 
политици, които вземат такива 
решения, трябва да разберат: 
това може да завърши с траге-
дия в световен мащаб, която ще 
унищожи техните страни”.

очевидно възловите думи 
в този пост са последните: “ще 
унищожи техните страни”. 

Те звучат и като 
закана 

която никак не е празнословна. 
Затова звучат и апокалиптично. 
и ти се иска да не бяха изгова-
ряни. Дори водещи военни и 
политици на Запад признават, 
че русия разполага със свръх-
бързи оръжия, при това от ново 
поколение, които действат и на 
други физически принципи в 
сравнение с наличните в Нато. 
Няма и съмнение, че това е пре-
дупреждение не просто на во-
лодин, а на Москва.

Между карибската криза 
от 1962 г. и сегашната война в 
украйна има не едно и две ге-
ополитически сходства, макар 
двата региона да се намират 
на различни континенти и ге-
ографски ширини. Навремето 
ссср бе успял тайно да прех-
върли (в “насипно състояние”) 
свои ракети със среден обсег на 
остров куба, които след тайно-

то им сглобяване заплашваха 
значителна част от югоизточна-
та част на саЩ, та чак до сто-
лицата вашингтон.  

сега саЩ превръщат ук-
райна в своя антируска база, 
където могат да сложат раке-
ти, които за 7 минути стигат 
до Москва, без руската страна 
да има време да отвърне, както 
каза владимир Путин миналата 
година. ракетите още не са до-
ставени, но не се съмнявайте, че 
ще се появят под носа на русия, 
ако тя не контрира. чрез украй-
на саЩ и Западът заплашват 
русия и по много други начини, 
те направо са превърнали тази 
държава в гигантска мина пред 
самия праг на русия. и тя явно 
е готова да бъде взривена, само 
и само да свърши мръсната ра-
бота на америка.

Но през 1962-ра президен-
тът Джон кенеди се закани на 

съветския лидер Никита Хруш-
чов, че ако не махне ракетите, 
ще заповяда на американската 
авиация да ги бомбардира. от 
историята знаем, че светът е 
бил пред прага на първата яд-
рена война и на трета световна. 
Хрушчов отстъпва, но се спаза-
рил с кенеди да се махнат ана-
логичните американски ракети 
от турция (също и от италия). в 
немалко дебели книги може да 
се прочете, че с карибската кри-
за Москва е доказала на амери-
ка, че й е равнопоставена супер 
сила. както и да е, важното е, че 
светът се отдалечи от ядрената 
пропаст на безопасно разстоя-
ние - за няколко десетилетия за-
ради настъпилото разведряване 
покрай съветско-американски-
те договори, които поддържаха 
стратегическото равновесие до 
съветския разпад.

Паралелите  
в историята 

приличат на водата - винаги 
си намират път. сега преду-
преждението на володин е като 
заканата на кенеди. Не се съм-
нявайте, че на Запад са го чули 
и разбрали. въпросът е обаче 

каква реакция ще предпочете 
най-вече вашингтон, Берлин 
и Париж изпълняват само под-
държаща роля.

Няма съмнение, че на Запад 
ще се засилят гласовете на раз-
ума, които ще настояват саЩ 
и европа да изоставят русофоб-
ската си политика, защото за 
вашингтон далечна украйна не 
е от такъв съдбоносен интерес, 
какъвто е за русия. Не е изклю-
чено дори в русофобския лагер 
да се появят гласове за повече 
разум и реализъм след заканата 
на володин.

Но много възможен е и об-
ратният вариант. в обръщение-
то си към нацията от 24 януари 
сръбският президент алексан-
дър вучич изрече фраза, която 
не засяга пряко западния улти-
матум към Белград за призна-
ването на косово, но от която 
мисълта настръхва: “Западът 
има свой собствен дневен ред, 
който включва поражението 
на русия, и всичко, което стои 
на пътя на този дневен ред, ще 
бъде смазано”. това, че сърбия 
ще бъде смазана, ако се препре-
чи, е ясно. въпросът е върху 
кого ще се стовари поражение-
то: върху дневния ред на Запада 
или върху русия.

Не мислете обаче, че саЩ 
ще дадат оръжия (включително 

далекобойни) на украйна, с ко-
ито тя ще удари руската терито-
рия отпреди старта на украин-
ската криза през 2014 г. 
Там са твърде коварни 

за да действат така праволи-
нейно. Най-вероятно няма да 
посмеят повтарянето на про-
вокацията срещу руската ввс 
база край енгелс, която е част 
от руския ядрен щит - тя бе ата-
кувана от свален впоследствие 
безпилотник, който украйна 
получи от чужбина. Заканата на 
володин е и срещу повторение-
то на такава акция.  

Много вероятно е Западът 
да предоставят оръжия, с които 
украйна да удря крим и вече 
освободените и присъединени 
към русия територии в Донец-
ка, Луганска, Запорожка и Хер-
сонска област. т.е. оръжия сре-
щу присъединените територии.

всъщност Западът не е спи-
рал да го прави. Донецк е об-
стрелван и със западни снаря-
ди, иловайск - с американските 
“Хаймърс”. а натовският ген-
сек Йенс столтенберг призова 

украйна да получи оръжия, 
които са й необходими не само 
срещу руската офанзива, но и 
да “освободи” присъединените 
територии. украйна ще получи 
и част от исканите от нея амери-
кански и германски танкове.

На Запад ще пренебрегнат во-
дещия принцип на мироустрой-
ството за самоопределението на 
народите и по познатия начин ще 
извъртят международното право 
така, че да намерят оправдание 
за въоръжаването на украйна 
с опасни за русия оръжия. Да 
оневинят спекулата с междуна-
родното право, за да сатанизират 
спазването на духа му.

Поне на първо време ва-
шингтон ще се държи така, 
сякаш предупреждението на 
володин не го е имало. тогава 
хич няма да е изключено, ако 
от кремъл дойде съобщение, 
че най-новите руски оръжия 
са включени в боен режим 
срещу саЩ. чак тогава може 
да се надяваме, че както при 
карибската криза преди 61 го-
дини, светът може да се от-
далечи от ядрената пропаст. 

 

  �
Юри МИХАЛКОВ

Конфликтът Русия-САЩ навлезе 
във фазата на ядрените заплахи
ЗасегауправляващитенаЗападсеправят,ченегиинтересувазаканатанаВолодин

 

 

 

Фрегатата “Адмирал Горшков” отработи в западната част 
на Атлантическия океан поразяване на морска цел с хиперз-

вукова ракета “Циркон” на разстояние над 900 км, съобщи 
руското Министерство на отбраната, предаде ТАСС. Учение 
по използване на хиперзвуково ракетно оръжие е извършено 
чрез компютърна симулация. Отбелязва се, че при изпълне-

нието на учебната задача екипажът е демонстрирал висока 
координация на действията. Морският поход на отряд кора-

би, състоящ се от фрегатата “Адмирал Горшков” и средния 
морски танкер “Кама”, започна на 4 януари. През февруари е 
планирано провеждането на съвместни учения край бреговете 
на Република Южна Африка с военноморските сили както на 
тази страна, така и на Китай.  

На хоризонта - „Циркон”

 

 

 

 

 

Руската армия ще унищожи американските танкове “Ей-

брамс”, както и друга военна техника на страните от НАТО, 
ако администрацията на САЩ реши да ги достави на Украй-

на. Това заяви руският посланик във Вашингтон Анатолий 
Антонов в коментар на медийни публикации за изпращане на 
танкове за Киев. “Очевидно е, че Вашингтон целенасочено 
се опитва да ни нанесе стратегическо поражение. Анализът 
на цялата последователност от действия на Вашингтон 
показва, че американците постоянно вдигат “летвата” на 
военната помощ на своите марионетки. Това е особено ясно, 
когато руските въоръжени сили печелят нови победи и уве-

рено освобождават територията на Русия от нацистката 
заплаха”, изтъкна Антонов, цитиран от ТАСС. Според него 
администрацията на Вашингтон “дава зелена светлина на 
използването на американска помощ за нападение над Крим” и 
“прикрива престъпленията на радикали срещу населението на 
Донбас, Запорожие и Херсонска област”.

Още едно 
предупреждение
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накратко

“Представление и половина” по тек-

стове на действащите лица - актрисите 
на театър “Българска армия”, ще може 
да гледаме премиерно на 27 и 28 януа-

ри. Сценарий и режисура - Стоян радев 

(гост), сценография и костюми - нина 
Пашова, музикален консултант - До-

брин векилов-Дони, музикален съпро-

вод - Михаил Шишков (гост), вокален 
педагог - Христо Сарафов (гост), хорео-

графия - теодора Попова (гост), драма-

тург - анита ангелова, плакат и програ-

ма - рада Миладинова.
Понякога трудно си даваме сметка 

какво се случва в главата на един артист 
отвъд неговите множество лица. Живо-

тът, стоящ пред вратите на театъра, го 
среща и грабва със себе си. точно този 
живот извайва последната гънка на по-

редното лице на актьора. това превръ-

ща театъра в живот, в дом. всичко в 
театъра е една магия. “Представление и 
половина” ни разкрива тайните на тази 
магия. Представлението ни разхожда 
из преживяванията и размислите на  
14 актриси. тези величествени жени 
ни отвеждат в свят, наречен реалност. 

Свят, изпълнен с много вълнения, ра-

дости и тъга. както и в онази половина, 
наречена душа, талант и вдъхновение.

“Представление и половина” трябва 
да се гледа, да се изживява, да се гмур-

неш в него и да ти се прииска да оста-

неш, дори и след финала. там, където 
в тъмнината на спуснатата завеса и уга-

сения прожектор актрисата сваля своя 
грим пред огледалото, носещо аромата 
на етер и пудра. там, където сваля от 
себе си Жулиета, нора, нина Заречная, 
Бланш Дюбоа... там, в оглушителната 
тишина след аплодисментите, където се 
сливат тя и тя - актриСата и жена-

та. там, където започва новото предста-

вление - живот!
Филмът “Осем и половина” на Фе-

дерико Фелини излиза на екран преди 
60 години. “Представление и половина” 
отбелязва този юбилей, посочва режи-

сьорът Стоян радев.

Група “атлантик” на-

вършва тази година 40 го-

дини от създаването си. По 
този случай групата изда-

ва тринадесетия си албум, 
който включва 23 песни и е 
озаглавен “40 години “ат-

лантик” - най-доброто” (изд. 
“рива Саунд”).

Юбилейният концерт  
“40 години “атлантик” и 
приятели” ще се състои на 
27 януари от 19 ч. в народно 

читалище “аура” (София, ул. 
“александър Стамболийски” 
175). концертът е подарък за 
феновете и е с вход свободен.

Ще участват групите 
“Спринт”, “Хоризонт”, “The 
River of Blues” и сборна 
формация Огнян Цолов (во-

кал, група “Фактор”), Сто-

ян Петров (ударни, група 
“еридан”), Михаил Бонев 
(бас китара, група “Сторм”) 
и Димитър Димитров (соло 

китара, група “атлантик”). 
Със специалното участие 
на маестро Христо ламбрев 

(клавир, група “Сигнал”) и 
николай томов (китара, екс. 
“импулс”, “Дисонанс”).

актрисата и музикантка ирина Пър-

ванова-раши и пианисът Станислав 
Станчев са подготвили богата програма 
от любимите си класически композито-

ри Цезар Франк, лудвиг ван Бетовен, 
карл Дитерс фон Дитерсдорф, Джон 

томас, камий Сен-Санс, Ференц лист 
и други, научи ДуМа от Галя Дянкова. 
в момента в Софийската градска худо-

жествена галерия е представен един от 
най-влиятелните художници на XX век 
- Пабло Пикасо, и изложбата “Бруто - 
нето”, представяща творчеството на ру-

мен Гашаров.
Музикантите ирина Първанова и 

Станислав Станчев обещават концертът 
да бъде завладяващ и с артистични нот-

ки и ни очакват на 27 януари от 19,30 ч. в 
СГХГ, ул. “Ген. Гурко” 1. концертът се 
осъществява с финансовата подкрепа на 
нФ “култура”.

ирина Първанова завършва нМу “л. 
Пипков” и нМа “Проф. Панчо владиге-

ров” с арфа и актьорско майсторство за 
драматичен театър в натФиЗ “кръстьо 
Сарафов”. Популярна е като водеща на 
комедийното предаване с клипове от 
скрита камера “Без думи” по Битиви, от 
ролите си в кино- и телевизионни филми 
и в Сатиричния театър. ирина успешно 
съчетава кариерата на актриса, арфистка 
и преподавателка.

Станислав Станчев е завършил нМу 
“любомир Пипков” и пиано в нМа 
“Проф. Панчо владигеров”. носител 
е на множество награди от музикални 

конкурси. взима участие в концерти и 
музикални проекти в страната и чужби-

на, осъществява няколко записа за Бнр, 
а през 2017 г. е част от трио “Пиргос”. 
Станислав успешно представя класиче-

ската музика в ютюб канала си и има над 
90 хиляди последователи от цял свят.

Представят новия сайт  
на архивите на Института 
за изследване на изкуствата

Представяне на новия сайт на ар-
хивите и на първи цифровизирани те-
ренни киноленти в музикално-фолклор-
ния архив на ИИИзк ще бъде направено 
от екипа на проекта “Културното 
наследство в архивите на Института 
за изследване на изкуствата: инте-
рактивна карта на изкуствата в Бъл-
гария”. Демонстрациите ще бъдат в 
рамките на заключителното заседание 
на семинара “Изкуствознание, архиви 
и интернет: история и перспекти-
ви” на 27 януари в 17 ч. в зала “Проф. 
Марин Дринов” на БАН. Проектът е 
част от по-мащабния “Изграждане и 
развитие на Център за върхови пости-
жения “Наследство БГ”, финансиран 
по ОП “Наука и образование за инте-
лигентен растеж” 2014-2020, приори-
тетна ос 1 “Научни изследвания и тех-
нологично развитие”, съфинансирана 
от ЕС чрез Европейския фонд за ре-
гионално развитие. Основната му цел 
бе изграждането на уебсайт, който 
да събере и направи достъпна до ши-
роката аудитория богата база данни 
на архивите на Института за изслед-
ване на изкуствата. Специален акцент 
в дейностите на проекта е началото 
на цифровизацията на недостъпните 
от десетилетия теренни киноленти в 
Музикално-фолклорния архив.

Спектакъл по Чехов играят 
в Театър „Ателие 313“

“Дом”/по “Вишнева градина” от 
А. П. Чехов ще може да гледаме на 26 
и 27 януари от 20 ч. в Театър “Ателие 
313” в София. Сценарий и режисура 
- Петър Пашов. Участват Латина 
Беровска, Ламбрети Колев, Милена 
Илиева, Благовест Мицев, Николай 
Николов, Мелин Ердинч. Спектакълът 
е реализиран с финансовата подкрепа 
на МК. “О, мое детство, моя чисто-
та! Някога аз спях в тази стая, от-
тук гледах градината, щастието се 
събуждаше заедно с мен всяка сутрин 
и тогава тя беше същата, изобщо не 
се е променила. Цялата бяла, цялата! 
О, моята градина! Море от бял цвят, 
синьо небе! След бурната есен, сред 
мрачната зима ти пак си млада, пъл-
на с щастие, ангелите небесни не са 
те изоставили! Дали не е сън?”

СнимкаТеаТър“аТелие313”

14 актриси разкриват
магията на театъра

Премиерното„Представлениеиполовина”
вТеатъранаармиятаотбелязва
60годиниотизлизанетонаекран
нафилма„Осемиполовина”наФелини

Класическа програма за арфа и пиано звучи в СГХГ

Снимкиличенархив
 
Ирина Първанова-Раши

Станислав Станчев

Група „Атлантик“ 
празнува 40 години 
на сцена с рок концерт
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

преподобниксенофонт
и Мария и синовете им
Йоан и Аркадий се отдали
вслужбанаБога

Преподобни Ксенофонт,
съпругата му Мария и тех-
нитесиновеЙоаниАркадий
живели през V век в Цари-
град.Ксенофонтбилзнатен
патрицийиБогблагословил
християнскиямубраксдва-
ма сина - Йоан и Аркадий.
Богатиятвелможаизпратил
децатасидасеучатв ста-
рия финикийски град Бей-
рут, където по онова време
ималопрочутоучилище.

Придружени от своите
слуги, благородните мла-
дежи се качили на наетия
кораб. Ненадейно се изви-
ла все по-застрашителна
буря. Изпадналите в беда
младежигорещосемолели
на Бога да пощади младия
им живот. Йоан и Аркадий
мислеливтезистрашними-

нутиединзадруг, зароди-
телитесиизасвоитеслуги.
Пълно крушение разчупило
на парчета кораба и пове-
че никой никого не видял.
Всеки мислел другия за
погинал.НоБогнеоставил
никогодапогине.Всичкисе
спасили,изхвърленинараз-
личнибрегове.

Изминали две години
без никаква вест от сино-
вете, от които Ксенофонт
и Мария напразно чакали
вест. Решили да заминат
за Йерусалим. Когато били
в околностите на реката
Йордан, срещнали прозор-
ливия старец на малкия си
син Аркадий. Той устроил
щастливасрещамеждудва-
матабратямонасиинаси-
новете с техните родители.
ТовастаналовхрамаГроба
Господен. Неизказана била
радостта,неспирнибилиоб-
щитесълзиотрадост.

Старецътизпълнилмол-

бата на родителите да по-
стрижеитяхвмонашество.
Мария постъпила в женски
манастир и достигнала
върхове на монашеското
съвършенство. Йоан и Ар-
кадий отишли със стареца
си в пустинята, където ги
последвал и Ксенофонт,
след като раздал цялото
си имущество на бедните и
освободилвсичкитесироби.
Цялотосемействобилопри-
численоотЦъркватавлика
насветците.

днес петък съБотА неделя

оБлАчНо,СлАБСНяГ оБлАчНо,СлАБСНяГ оБлАчНо,СлАБСНяГ ПРоМеНлИВоСдъжд

максимални максимални максимални максимални

2
oC 4

oC 3
oC 2

oC

07.20“Актуалноотденя”/п/

07.55“дискусионенклуб”/п/

08.50Парламентарностудио

11.00 Парламентарно заседание

на Народното събрание -

прякопредаване

14.00„НашиятследобедсБСТВ“

15.30Новини

16.00документаленфилм

16.30 “думата е ваша” - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15“Актуалноотденя”

20.00“СтудиоИкономика”

21.00“ляваполитика”/п/

22.15 Новини - централна еми-

сия/п/

22.40“Актуалноотденя”/п/

23.20“СтудиоИкономика”/п/

00.20“НашиятследобедсБСТВ”

/п/

01.30 “За историята свободно”

/п/

02.25“дискусионенклуб”/п/

03.20“Контра”/п/

04.15“думатаеваша”/п/

05.15“Хубаваси,татковино”

05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/

06.50Музикаленантракт

05.55 денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк,малкиятрицар”-ани-

мационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.20 още от деня - коментарно

предаване
18.45 СпортТоТо
19.00 Последниятпечели-забавно

семейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 “Вина” - тв филм /4 епизод/

(12)
22.00 “Колекция“Кадифе”-твфилм

/16епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка2”-твфилм

/6епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешноток-

шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
култура с димитър Стояно-
вич/п/

03.20 джинс/п/
03.50 “Колкотоповечесмезаедно”

-твфилм/п/
04.15 олтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.94

21.30Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.14

22.30“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

00.30“Катонакино”-предаване
закино

00.40“Татенца”-сериал,еп.9,10
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.12

00.05Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45Подкаст.лаб

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Може да ви измъчват 
проблеми в работата или 
у дома. Бъдете спокойни, 
бързо ще ги разрешите.

Важно е да сте господар 
на емоциите си. Чувства-
та ви може би ще бъдат 
вашият голям враг.
 

Не давайте ухо на мнени-
ето на останалите. То не 
ви интересува. Следвайте 
своята линия.

Ще постигнете намерени-
ята си и ще получите по-
твърждение на всичко, за 
което сте се борили.

Всяка ваша дума ще бъде 
претегляна и мерена. Ня-
кой може да се обиди, но 
това е негов проблем.

Ще се чувствате добре в 
уединение, но не ще имате 
възможност да останете 
насаме със себе си. 
 

Ще бъде трудно да пре-
цените къде да насочите 
енергията си. Няма как да 
я използвате цялата.
 

Не взимайте решения 
днес. Но ако трябва да на-
правите сериозна крачка, 
потърсете съвет.

Прекарайте времето си 
в приятна компания. Ще 
имате нужда от внимани-
ето на най-близките хора.
 

Не правете големи плано-
ве, възможни са изненади. 
Не се отказвайте от на-
меренията си.

Ще споделите своя съкро-
вена тайна. Направете го 
сами, за да не изпълнявате 
чужди желания.
 

Най-ценното ви качест-
во ще бъде да помагате в 
точния момент. Не се ко-
лебайте, правете добро.

прАвослАвенкАлендАрскръБнАвест

тъЖен поМен
Изминаха 40 дни от смъртта на скъпия ни баща, дядо и прадядо

слави Иванов славов

(17 ноември 1929 - 18 декември 2022 г.)
изминаха 40 дни, откакто от нас си отиде една изключителна личност!
Дядо слави или Бай слави, както го наричаха неговите другари, имаше 

безценното умение да привлича хората със своите ораторски умения, с блес-

тящо чувство за хумор, палеше искрата във всички негови събеседници млади 
и стари, беше образован и ерудиран човек, изключително уважавана личност. 
Личния пример, който даваше, той съчетаваше с личен финес и чар, с дух на 
самоотвержен боец, защитавайки социалните ценности и идеи. 

слави славов бе от онова поколение, които искаха след себе си да оставят 
усещането за съхраняване на историята, автентичната, истинската.  

Ще ни липсват неговият глас, неговият патос, неговата мъдрост, неговата топлота!
почивай в мир!
панихидата ще се проведе на 26 януари 2023 г., на гробищата в гр. радо-

мир, кв. “върба”. 
      

      От неговото семейство

Църкватапочитана26януарипреп.ксенофонтидружинатаму.св.Амон.св.павла
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Резултати

илиян радулов се класира за 1/4-фи-
нал на юношеския “аустрелиън Оупън”. 
Младият българин победи Оливер Оя-
кяр (ест) със 7:5, 6:3 за 72 мин. и записа 
най-доброто си представяне на турнир 
от Големия шлем.

в Мелбърн нашият е втори поставен в 
основната схема, а за място на 1/2-фина-
лите ще излезе срещу Лернър тен (СаЩ), 
770-и в световната ранглиста за мъже.

Първият сет с Оякяр се развиваше 
равностойно, преди да дойде критични-
ят девети гейм, в който радулов изоста-
ваше с 15:40 на свой сервис и трябваше 
да спасява два брейкбола. Българинът 
се справи, поведе с 5:4 и от своя страна 
имаше сетбол в следващия гейм, който 
обаче не успя да реализира.

той пропиля още два шанса да за-
твори сета два гейма по-късно, но успя 
да реализира четвъртата си възможност 
и взе първата част със 7:5.

втората бе далеч по-спокойна за 
родния тенисист, който поведе след 
ранен пробив и с 6:3 си осигури място 
сред най-добрите осем.

Другите ни двама представители на 
тази фаза приключиха участието си. ад-
рияно Дженев загуби от третия поста-
вен в схемата - александър Блокс (Бел), 
с 2:6, 2:6. росица Денчева загуби с 5:7, 
5:7 от фаворитката за трофея и седма 
поставена Мира андреева (рус), която 
има 4 спечелени трофея при жените.

При мъжете новак Джокович (Сърб, 
№5) разби и андрей рубльов (рус, №6) 

с 6:1, 6:2, 6:4. в американския сблъсък 
томи Пол (№35) сломи младока Бен 
Шелтън (№89) със 7:6 (6), 6:3, 5:7, 6:4. 
в другия 1/2-финал ще спорят карен 
Хачанов (рус, №20) и Стефанос Цици-
пас (Гър, №4).

При дамите за място на финала из-
лизат елена рибакина (каз, №25) и 
виктория азаренка (Блрс, №24), както 
и арина Сабаленка (Блрс, №5) и Магда 
Линет (Пол, №45).

Георги иванов се опра-
вда за скандала с расизма, 
който забърка. технически-
ят директор на БФС каза, 
че думите му са извадени от 
контекста. те са: “Докато аз 
съм директор на национал-
ните отбори, чужд играч, с 
чужд паспорт, с друг цвят на 
кожата няма да играе.” т.е. в 
националния отбор няма да 
бъдат допускани чернокожи.

“в националния отбор 
трябва да играят футболи-
сти с български произход и 
самосъзнание, независимо 
дали са родени в страната 
или не. Заставам зад думи-

те си, че желанието ми е 
да гледам България с бъл-
гарски играчи, и вярвам, че 
футболната общественост 
ще се съгласи с това. наясно 
съм, че репликата ми може 
да бъде интерпретирана по 
всевъзможни начини, осо-
бено когато е извадена от 
контекста, но за мен е ва-
жно да се направи разлика 
между клубни и национални 
отбори. При вторите става 
дума за кауза, която няма 
как да бъде купена или под-
правена. не става въпрос за 
расово или етническо раз-
граничение, а за момчета, 

които разбират стойността 
на националната фланелка”, 
заяви иванов.

“това, че някой може да 
вярва в подобни неща, е на-
пълно погрешно, но висш 
ръководител на организация 
с такава отговорност и вли-
яние да смята, че подобно 
дискриминационно изказ-
ване е приемливо, е просто 
върхът на абсурда. то отра-
зява гнилата и невежа кул-
тура, която съществува сред 
ръководителите на футбола 
ни днес”, обяви рекордьорът 
по мачове за “лъвовете” Сти-
лиян Петров.

алберт Попов и камен 
Златков не успяха да се 
представят на ниво на ем-
блематичния нощен сла-
лом в Шладминг. Българи-
те отпаднаха още в първия 
манш в австрийския ски 
курорт.

Попов направи грешка от 
прекалено агресивния старт. 
той се пусна по легендар-
ната писта “Планай” с най-
предния в кариерата си 12-и 
стартов номер и на първите 
две контроли изоставаше с 
0,95 сек. При опита да на-
вакса агресията му изигра 
лоша шега и на една от вра-
тите кол мина между ските 
му. така аби регистрира 
второ отпадане в последни-
те три слалома.

Златков стигна успешно 
до финала, но не успя да се 
пребори за място сред пър-
вите 30. 25-годишният со-
фиянец беше по-бавен с 4,97 
сек. от водача след първото 
спускане Хенрик кристо-
ферсен (нор).

Победи олимпийският 
шампион клеман ноел (Фр) 
с общо време 1:48,97 мин., 
пред рамон Ценхаузерн 
(Швейц) - на 0,07 сек., Лу-
кас Браатен (нор) - на 0,38 
сек., и др. кристоферсен се 
класира чак 11-и.

в класирането за Голе-
мия кристален глобус води 
Марко Одермат (Швейц) с 
1186 т., пред норвежците 
александър аамод килде - 
961, и кристоферсен - 734, 
а Попов е 48-и със 100 т. С 
този актив той е 18-и в кла-
сирането на слалом.

Снимкаbgtennis.bg

Илиян Радулов се радва след 
победата над Оливер Оякяр

Илиян Радулов 
на 1/4-финал
Българинътсисторическопредставяне
на„аустрелиънОупън”

Гледайте

ФутбОл
по Ринг
22.00 Пасош Ферейра - бенфика

по Макс споРт 2
22.00 Аякс - Волендам

по Бнт 3
СнОубОРд
20.30 СК в блу Маунтин

по Макс споРт 1
бАСКетбОл
20.00 Реал М - барселона

по ЕвРоспоРт 1
тенИС
10.00 “Аустрелиън Оупън”

по ЕвРоспоРт 2
КОлОездене
16.00 “Челъндж Майорка”

ФИгуРнО ПъРзАляне
19.10 еП в еспоо

Неуспех 
за Попов и 
Златков в 
Шладминг

СнимкаБТа

Микаела Шифрин получи специална корона за 84-тата си победа в ските. 
Американката беше най-бърза и на гигантски слалом в Кронплац, като се 
доближи само на два успеха от великия рекорд на шведа Ингемар Стенмарк

Гонзо се оправдава за расизма
Контроли

Ботев Вр - Банско 3:0 1:0 тодоров 
(23) 2:0 Сербер (44) 3:0 Ганев (72); Арда 
- Аланияспор (тур) 4:0 1:0 тилев (44) 
2:0 атанасов (68) 4:0 Цонев (72 и 79); 
Черно море - Етър 1:1 1:0 василев (8-д) 
1:1 тошев (67); локо Сф - Кайсар (Каз) 
1:1 1:0 Франса (26) 1:1 Милойко (68); 
Пирин - Марек 4:1 1:0 Станоев (26) 2:0 
Медвед (54) 2:1 Панчеревски (72) 3:1 
тодоров (78) 4:1 Будинов (85); Спартак 
Вн - Малишева (Кос) 2:0 1:0 Микелс 
(12) 2:0 Димитров (49); Ботев Пд - Урал 
(рус) 2:1 1:0 Секулич (12) 2:0 ннади (14) 
2:1 Мишкич (60); Славия - Марибор 
(Слвн) 1:1 0:1 випотник (5) 1:1 Гасама 
(86); левски - рига (лат) 2:0 рикарди-
ньо (38 и 59); снощи: Лудогорец - Цър-
вена звезда (Сърб); Септември Сф - Заря 
(укр); ЦСка 1948 - чукарички (Сърб); 
Марица Пд - волга (рус).

Левски пак 
удари Рига

Левски победи рига с 2:0 в четвъртата 
си контрола в Дубай. Големият герой под 
дъжда беше рикардиньо (38 и 59). това е 
втори успех за “сините” над тима от Лат-
вия, след като преди дни биха с 3:2. тогава 
новият бразилски голаджия на столичани 
отново завърши с две попадения.

Левски започна силно и още в първи-
те секунди рикардиньо бе спрян от вра-
таря рихартс Матревич. После уелтон (8) 
отправи удар, отново отразен от стража 
на рига. илиян Стефанов (11) беше изве-
ден сам срещу вратаря, но пак Матревич 
бе на ниво. Левски продължи да създава 
интересни моменти пред противникова-
та врата, но чак към края на полувремето 
откри. уелтон намери Стефанов, който 
стреля, а Матревич изби, но рикардиньо 
бе най-съобразителен и прати отбитата 
топка в мрежата.

Бразилецът довърши рига след час 
игра. Филип кръстев стреля от фаул, а 
Матревич изпусна топката, която попад-
на в рикардиньо и той порази целта.

До края на мача Пламен андреев от-
рази удари на кендеш и Дъглас аурелио, 
с което запази резултата непроменен.


